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Egzaminy do szkól średnich
Rozpoczęły się egzaminy do szkól średnich. W poniedziałek 

absolwenci podstawówek zmagali się z tematami z języka 
polskiego. We wtorek liczyli zadania z matematyki.
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Zwycięstwem policjantów 
4:3 zakończył się mecz piłkar
ski, z którego dochód przezna
czono na zakup sprzętu reha
bilitacyjnego. Inicjatorem  

festynu i rozgrywanego w jego 
ramach spotkania był pro
boszcz parafii św. Marcina 
ks. Dariusz Matusiak. Jego 
starania wsparli komendanci 

policji w Jarocinie kom. Krzy

sztof Nadera i nadkom. Jerzy 
K rystkow iak (na zdjęciu 

obok). W czasie festynu ksią
dz Dariusz wystąpił w roli 

konferansjera, zawodnika i ko
m entatora sportow ego. Na 
jarocińskim stadionie zabrakło 

tylko meksykańskiej fali.
Szerzej na str. VII

Szpital na dwa sposobyWakacyjne
szlaki

Tradycyjnie, na początku 
letnich wakacji ogłaszamy 
łaszą zabawę - WAKACYJ
NE SZLAKI.

Przypominamy zasady na
szej letniej akcji. W kolejnych 
łumerach „Gazety” będziemy 
Zamieszczać mapki z zazna
czonymi miejscami, do których 
dotarli nasi Czytelnicy. Wszy
stkich , którzy chcą wziąć udział 

naszej zabawie, prosimy o wy
syłanie na adres „Gazety” (ul. 
Kościuszki 8B, 63-200 Jaro
cin) kartek i listów z krótkim 
cpisem miejsca swego waka
cyjnego pobytu. Na kartach 
Należy podać swój adres za
mieszkania. Na początku wrześ
nia rozlosujemy trzydniową 
Ucieczkę do Pragi dla dwóch 
°sób oraz nagrody pocieszenia.

Rada Powiatu przyjęła 
stanowisko popierania wszel
kich działań i inicjatyw zmie
rzających ku poprawie bazy 
lecznictwa szpitalnego w Ja
rocinie. Nie opowiedziano się 
jednoznacznie za żadną z po
przednich koncepcji. Jeśli 
znajdą się fundusze może 
dojść zarówno do moderni
zacji starego, jak i budowy 
nowego szpitala.

Kilka tygodni temu rada nie 
pod jęła  decyzji w spraw ie 
przyszłości szpitala w Jaroci
nie. W głosowaniach, które 
przeprowadzono na wyjazdo
wej sesji w Śm iełow ie, za 
koncepcją rozbudowy istnieją
cego szpitala opowiedziała się 
taka sama liczba radnych, jak 
za propozycją budowy nowe
go. Uchwały dotyczące rozbu
dowy i modernizacji istniejącej

placówki oraz przystąpienia do 
budowy nowej miały być przed
miotem obrad także podczas 
ostatniej sesji. Jednak na wnio
sek grupy radnych skreślono je 
z porządku obrad.

Dokończenie na str. 3

nuyuiufnsujd
podzespołów 

do samochodów 
ciężarowych 
i autobusów 

Handel częściami 
używanymi

Regena, Macew 37 k/Gołuchowa
Tel. (0-62) 761-70-41 

od godz. 8.00 do 17.00 
Ostrów Wielkopolski

ul. Grabowska 93 „Zameczek” 
Tel. 738-53-83

W tym roku egzaminy do 
szkół średnich organizowane 
były po raz ostatni. W przy
szłym roku mają być zastą
pione testami, które uczniowie 
k la s  ó sm y ch  b ę d ą  p isa ć  
w swoich podstawówkach. W po- 
niedziałek uczniowie przez 
90 minut pisali pracę stylis
tyczną na jeden z pięciu te
matów. Najczęściej wybierano 
ten, w którym należało zasta
nowić się, czy telewizja i kom
putery mogą zagrozić książce.

Tematy byty bardzo dowolne, 
mało precyzyjne. Nie odwo
ływał)' się do konkretnych lektur. 
Traktowaty o tym, co uczeń lubi, 
co go interesuje. Ważna nie jest 
wiedza, ale umiejętności. Egza
min, któiy obecniejestjuż formą 
schyłkową, ma pokazać, co 
uczeń sobą reprezentuje. Co do 
reszty, to szkoła jest właśnie po 
to, aby nauczyć - powiedział Jan 
Śmiłowski, dyrektor Zespołu 
Szkół Rolniczych w Tarcach.

Dokończenie na str. 3

Nowa spółka
Rada Miejska uchwaliła 

utworzenie Jarocińskiego Towa
rzystwa Budow nictwa Społecz
nego jako jednoosobowej spół
ki z o. o. ze 100 % udziałem 
gminy. Zakończono w ten spo
sób kolejny etap prac nad TBS.

Gmina Jarocin wniesie do 
spółki kapitał zakładowy w for
mie gotówki wynoszący 4.000 zł 
oraz aportu w postaci trzech 
nieruchomości o łącznej warto
ści ponad 900.000 zł. Kapitał ten 
dzieli się na 1832 udziały o war
tości 500 zł każdy. Oprócz tego 
zostanie wniesiony kapitał obro
towy w wysokości 96.000 zł.

Jedna z przenoszonych dzia
łek była wcześniej przedmiotem 
obrad sesji, gdyż zgodnie z uch
wałą z grudnia ubiegłego roku, 
miała zostać sprzedana.

Dokończenie na str. 4

Kotlin

Żegnaj
szkoło

Ostatnia uroczystość za
kończenie roku szkolnego  
odbyła się w szkole w Twar- 
dowie. Od września placów
ka zostanie zlikwidowana.

W miniony piątek odbyło 
się uroczyste zakończenie roku 
szkolnego w szkole w Twar- 
dowie, która jest oddziałem 
filialnym Szkoły Podstawowej 
w Kotlinie. Dziewięcioro ucz
niów klasy “0” odebrało dyplo
my z rąk nauczycielki Małgo
rzaty Michalak. Natomiast 
św iadectw a uczniom  klasy 
łączonej II i III wręczła wycho
wawczyni Beata Tomczak.

Dokończenie na str 5
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urodzenia
Krzysztof Urbaniak 
Justyna Kukfisz 
Eryk Kubiak 
Weronika Rebelska 
Marcin Przymus 
Alan Janowski 
Michalina Kucharzak 
Remigiusz Stasik 
Marika Antkowiak 
Karolina Antkowiak 
Patryk Janiak 
Joanna Pudelska 
Tadeusz Tomczak 
Dagmara Gromadzińska 
Grzegorz Antkowiak

śluby

3 lipca
Wojciech Sikora (Bruczków)
- Mariola Gabrysiak (Gola I)
Henryk Świejkowski (Jarocin)
- Angelika Zwolińska (Swarzędz) 
Rafał Skiba (Jarocin)
- Ewa Wencek (Roszków)
Karol Woźnik (Wilkowyja)
- Karolina Szymkowiak (Wilkowyja) 
Christian Giner (Warszawa)
- Ewa Marciniak (Jarocin)

zgony

Teodora Kosmaiska Ł 86 (Suchorzewko) 
Franciszek Gąjewda L 90 (Wola Książęca) 
Weronika Kaniewska 1. 86 (Kotlin) 
Walentyna Pawlak I. 76 (Prwbyslaw) 
Bronisława Kostrzewa 1. 92 (Żerków) 
Stanisław Kasprzak 1. 67 (Jarocin) 
Marianna Baumann 1. 71 (Jarocin) 
Rozalia Domin L 88 (Osiek) 
Leokadia Scheller I. 87 (Jarocin) 
Walentyna Łuczak 1. 84 (Kotlin) 
Wojciech Orszulak I. 38 (Jarocin)

Rodzinom zmarłych 
składamy wyrazy współczucia

pogotowia
pogotowie wodociągowe 
tel. 747-30-80 
pogotowie kanalizacyjne 
tel. 747-32-34

targowisko
marchew 2,50 do 3,00
pietruszka 3,00 do 4,00
cebula 1,50 do 2,00
kapusta (gł.) 0,50 do 1,50
kalafior (gł.) 0,50 do 2,00
pomidory 3,00 do 4,20
ogórki 2,00 do 3,00
fasola 7,00 do 8,00
pieczarki 3,50 do 5,00
czereśnie 3,00 do 4,00
truskawki 3,00
agrest 1,50 do 2,50
jagody 4,00 do 4,50
porzeczki 2.00 do 2,20
ziemniaki 0,40 do 1,00
jajka 2,00 do 3,50

kronika policyjna
□  22 czerwca w Łobzowcu (gm. 

Jaraczewo) nieznany sprawca skradł 
Bernardowi N. Fiata 126p wartości
2.500 zł i koloru beżowego.

□  Tego samego dnia w Górze na 
ul. Jarocińskiej na prostym odcinku 
drogi Opel Kadett uderzył w jadący w tym 
samym kierunku motor Romet, którym 
jechali Roman i Andrzej B. Kierowca 
oddali! się z miejsca wypadku, nato
m iast m ężczyźni jadący  motorem 
odnieśli ciężkie obrażenia ciała.

□  26 czerwca w Jarocinie przy ul. 
Długiej nieznany sprawca z terenu 
budowy skradł trzy tony cementu 
wartości 600 zł na szkodę Leszka S.

□  Tego samego dnia w Bacho- 
rzewie nieznany sprawca skradł trzy 
koła od przyczepy rolniczej wartości
1.000 zł na szkodę Macieja M.

□  27 czerwca w Jarocinie na os. Kon- 
stytucji 3 Maja skradziono Fiata 126p 
należącego do Andrzeja W. W wyniku 
podjętych działań policjanci z KPP 
Jarocin odnaleźli auto tego samego dnia 
około południa.

□  28 czerwca o godz. 9.40 w Anna- 
polu (gm. Jarocin) doszło do wypadku 
na zwężonym odcinku jezdni. Jadąca 
„m aluchem ” Ewa S. zaczęła nagle 
hamować, w wyniku czego straciła 
panowanie nad pojazdem. Samochód 
przemieścił się na przeciwny pas jezdni 
i doszło do czołow ego zderzenia 
z ciężarowym Starem. Liczne obraże
nia ciała odniosła pasażerka.

□  Tego samego dnia w Witaszy- 
cach ok. godz. 11.00 na al. Wolności 
80-letnia kobieta wtargnęła na jezdnię 
wprost pod nadjeżdżający samochód 
ciężarowy doznając obrażeń ciała.

□  Policjanci z Komisariatu Policji 
w Kotlinie ustalili nazwiska sprawców, 
którzy w lutym i marcu skradli elektro
magnesy (wartości 8.000 zł) na szlaku 
kolejowym Witaszyce- Kotlin. Spraw
cami jest grupa czterech mężczyzn 
pobliskiej miejscowości.

Informacje pochodzą z Komendy 
Powiatowej Policji w Jarocinie.

dyżury aptek
Do 4 lipca dyżur nocny w godz.

20.00 - 8.00 pchli apteka „Remedium" 
(Jarocin, ul. św. Ducha 14. tel. 747-15-50). 
Od 5 do 11 lipca dyżurować będzie 
apteka „Convallaria” (Jarocin, ul. 
Wolności 7, tel. 747-25-63).

W niedziele i święta od godz. 9.00 
do 13.00 czynna jest apteka dyżurująca. 
Od godz. 14.00 do 18.00 otwarta jest 
apteka „Remedium".
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Opłata za znakowanie 
zwierząt

Ustalono opłaty za znakowanie 
zwierząt hodowlanych oraz wysta
wienie świadectwa ich pochodzenia.

Za znakowanie bydła, owiec, kóz 
i świń trzeba będzie zapłacić 0,50 zł 
od jednego znaku plus cenę kolczyka. 
Natomiast świadectwa pochodzenia 
zwierząt, wystawiane dla każdej sztuki, 
kosztować będą 1,00 zł za jeden laki 
dokument. - Zgodnie z  rozporządze
niem Ministra Rolnictwa i Gospodarki 
Żywnościowej w sprawie sposobu i wy
maganych kwalifikacji do znakowania 
oraz wzorów znaków i świadectw, 
gmina dokonała zakupu nowych dru
ków świadectw miejsca pochodzenia 
zwierząt oraz kolczyków’ typu EURO- wy- 
jaśniał burmistrz Marian Michalak. 
Znakować i wydawać świadectwa będą 
sołtysi lub inne osoby upoważnione 
przez burmistrza. (alg)

Wyższe ceny 
w „Jarocie”

Usługi hotelarskie jarocińskiej 
„Jaroty” zdrożeją od 1 lipca. Tak 
zdecydowali radni miejscy. - „Wzrost 
cen uwarunkowany jest rosnącymi 
kosztami utrzymania obiektu i postę
pującą inflacją”- napisano w uzasad
nieniu uchwały.

Ustalone przez zarząd wyższe ceny 
zaproponowała jeszcze podnieść o kilka 
złotych Komisja Budżetu i Finansów7. Jej 
propozycja uzyskała na sesji aprobatę 
większości radnych. Od 1 lipca więc za 
wynajem w systemie dobowym pokoi, 
w zależności od ich standardu i wielkości, 
płacić się będzie od 42 zl do 90 zł. Z przy- 
hotelowego garażu skorzystać będzie 
można za 20 zł na dobę. (alg)

Rozliczenia 
za garaże

Właściciele budujących się garaży 
przy ul. Powstańców W lkp. m ogą 
dokonać wglądu do dokumentacj i u człon
ków Społecznego Komitetu Budowy 
- w Dziale Administracji SHP „Zgoda” 
w Jarocinie, ul. Wrocławska 34, tel. 
747-26-10. Na pytania dotyczące uwag 
do rozliczenia inwestycji odpowiedzą 
Tadeusz Florczyk i Maria Dyla.

Piotr Marchwiak, Iwona Nowicka, Agnieszka Pilarczyk, Lidia 
Sokowicz, Jerzy Stachowiak, Andrzej Stasiak (Jaraczewo), 
Hieronim Ścigacz, Franciszek Tomczak (Nowe Miasto), Paweł 
Witwicki

REDAKTOR TECHNICZNY: Marek Olejniczak

WYDAWCA: Agencja Reklamowo-Wydawnicza "ALDUS", 
Jarocin, ul. Marcinkowskiego 17

DRUK: Drukarnia Poznańska Sp. z o.o.. 60-164 Poznań, 
ul. Z iębicka 16, skr. poczt. 186. 60-969 Poznań 2. tel. 
(0-61) 868-95-17

D ZIAŁ R EKLAM Y: Mriur An iczak, 63-200 Jarocin , u :. 
T. Kościuszki 8B, te!. (0-62) 747-47-47

Basenowy sezon
W Jarocin ie  m ożna korzystać 

z pełnowym iarowego basenu oraz 
brodzika. Cena biletów, podobnie jak 
w roku ubiegłym, wynosi 3 zł. Dzieci 
i młodzież płacą 2 zł. Za zjazd ze 
zjeżdżalni pobierana jest dodatkowa 
opłata wysokości 20 gr. Można wypo
życzać piłki do gry w siatkówkę oraz 
komplety do gry w komelkę.

W Koźminie Wlkp. wstęp na basen 
kosztuje 3 zł. Dzieci płacą 1,75 zł. 
W Żerkowie opłata za korzystanie z ba
senu wynosi 3 zł. Dzieci do sześciu lat 
wchodzą za darmo. Pozostałe muszą 
zapłacić 2 zł. (ob)

rynek pracy

W minionym tygodniu w jarociń
skim urzędzie pracy zarejestrowa
nych było 4.257 bezrobotnych. W tym
czasie zarejestrowało się 65 osób. 
Spośród 22 wyrejestrowanych, 14 pod
jęło pracę.

Powiatowy Urząd Pracy w Jaroci
nie dysponuje ofertami zatrudnienia dla 
krawca, elektryka automatyka, sekre
tarki, pracownika działu handlowego, 
fryzjerki, operatora obrabiarek (z trze
cią grupą inwalidzką), murarza, spawa
cza, sprzedawców do pracy interwen
cyjnej. agenta ubezpieczeniowego 
Wintertour, kombajnisty, blacharza - de
karza i jego pomocnika, kierowcy kat. BC 
- montera budowlanego, pracownika 
fizycznego, malarza ogólnobudowla
nego, płytkarza - posadzkarza, mecha
nika - narzędziowca, frezera - wyta- 
czarza.

telefony zaufania

* W Jarocinie 747-15-22, czynny od 
17.00 do 21.00 od poniedziałku do piątku 
Punkt konsultacyjny dla osób z próbie' 
mami alkoholowymi i członków ich 
rodzin w każdą środę; Spotkani* 
prowadzi terapeuta. Jarocin, ul. Wroc
ławska 34.
* W Ż erkow ie 742-31-83, czynn) 
w każdy wtorek i środę w godz. 18.0Cj 
- 19.00. Punkt konsultacyjny dla osób 
z problemem alkoholowym oraz człon", 
ków ich rodzin czynny jest w tych 
samych dniach i godzinach w GmiU 
nym Ośrodku Kultury przy ul. 700-leci* 
(Dom Strażaka).

BIURO OGŁOSZEŃ: 63-200 Jarocin. Rynek. Ratusz, te1 
747-23-14 . C zynne cod z ien n ie : 9“  - 16“ . sob o ta  ; 
10“ - 12“
PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ: Jaraczewo. 4  
Kaliska 4A. lei. 3A. czynne cały dzień; Nowe Miasto, ul. Po2' 
nańska 40, tel. (0-61) 287-43-78. od poniedziałku do soboty

OBSŁUGA KOMPUTEROWA: Dariusz Fijołek, Zbignie^; 
Pacanowski, Robert Solarczy:;

Redakcja nie odpowiada za treść reklam. o g lo s z ^ J  
ru b ry k : “ L is ty "  i "H a lo , G a ze ta ". A n o n im ó w  ń'e 
publikujemy. Materiałów nie zamówionych nie zwraca 
Zastrzegamy sobie prawo skracania i aJiustacji te k s t^ ( 
oraz zmiany ich tytułów.
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S z p ita l n a  d w a  s p o s o b y
Dokończenie ze str. 1

- We 'wspólnym posiedzeniu, które 
odbyło się 26 czerwca, uczestniczyli: 
Adam Kołodziej, Grzegorz Adamczak, 
Ryszard Jacek, Jerzy Mieloszyk, Maria 
Lisiecka, Włodzimierz Budzyński oraz 
radny Sejmiku Wielkopolskiego Jacek 
Olbiński i architekt Jadwiga Pieńczew- 
ska. Na spotkaniu przyjęto spójne sta
nowisko i wypracowano nowy projekt 
uchwały, dotyczący ustalenia kierunków 
działania w zakresie poprawy bazy 
służby zdrowia - w imieniu grupy rad
nych mówił Jerzy Mieloszyk . - Upo
ważniono radnego Sejmiku Wielkopol
skiego do przeprowadzenia rozmów 
w Ministerstwie Zdrowia i Opieki Spo
łecznej i przedstaw ienia lokalnych  
planów w zakresie poprawy warunków 
szpitalnictwa. Celem spotkania w mini
sterstwie będzie uzyskanie stanowiska 
ministerstwa na piśmie, odnośnie możli
wości o trzym ania  środków  fin a n 
sowych na podjęcie działań w tym 
kierunku.

Zanim przystąpiono do głosowania 
nad projektem uchwały, przewodni
czący rady G rzeg o rz  A dam czak  
odczytał apel Stowarzyszenia Lekarzy 
Ziemi Jarocińskiej, skierowany do 
radnych. Stowarzyszenie zrzesza około 
70 % lekarzy mieszkających i pracu
jących na terenie powiatu jarocińskiego. 
- Tylko modernizacja i rozbudowa ist
niejącego szpitala, z  pierwszoplanową

modernizacją bloku operacyjnego, 
może zapewnić podpisanie dalszych 
kontraktów z kasą chorych - stwier
dzono w piśmie. - Uważamy, że tylko 
takie stanowisko wiąże się z  działa
niem dla dobra mieszkańców powiatu 
jarocińskiego. Jednocześnie stoimy na 
stanowisku, że osoby, które będą brały 
udział w głosowaniu na temat moder
nizacji czy budowy nowego szpitala, 
powinny kierować się realizmem i moż
liwościami finansowymi. Natomiast 
głosowanie w  takiej sprawie w myśl 
“klucza partyjnego ” uważamy za  
niemoralne. Dokument podpisał prze
wodniczący stowarzyszenia lekarz 
Grzegorz Szymczak.

Rada Powiatu przyjęła uchwałę 
w sprawie ustalenia kierunków dzia
łania w zakresie poprawy bazy służby 
zdrowia, przy jednym głosie wstrzymu
jącym się. W uchwale uznano za za
sadne podjęcie wszelkich inicjatyw 
i wspieranie działań zmierzających 
w tym kierunku. Stwierdzono, iż prio
rytetowym zadaniem jest zabezpie
czenie środków finansowych na za
pewnienie bieżącego funkcjonowania 
szpitala w Jarocinie, w pierwszej ko
lejności uwzględniając zalecenia sta
wiane przez Wojewódzkiego Inspek
tora Sanitarnego. Zaakceptow ano 
udział powiatu jako członka wspie
rającego w tworzeniu stowarzyszenia 
budowy szpitala w Jarocinie. (alg)

Egzaminy do szkół średnich
Dokończenie ze str l

Pod szkołami można było spotkać 
zdenerwowanych rodziców oczekują
cych na wyjście dzieci z egzaminu. - 
Na pewno przeżywamy to bardziej niż 
nasze dzieci. One podchodzą do tego 
bardziej na luzie - stwierdziła jedna 
2 matek. - Córka wybrała „ogólniak". 
Sdyż chce kontynuować naukę. Nie ma 
Jednak jeszcze sprecyzowanych planów. 
Wybór liceum to była wyłącznie je j de
cyzja.

W Liceum Ogólnokształcącym do 
egzaminu przystąpiło 351 osób. Planuje 
Slę jednak , że od w rześnia naukę 
N pierwszej klasie ogólniaka rozpocz
n ę  270 uczniów. W Zespole Szkół Za
rodowych nr 1 na sześciuset chętnych 
Przypada 595 miejsc. Wolne miejsca są

jeszcze w Technikum Rolniczym w 
Tarcach, gdzie na 32 miejsca przypada 
28 podań. W Liceum Zawodowym 
o przyjęcie ubiegało się 15 osób. 
Szkoła dysponuje natomiast aż 30 
miejscami. - Najmniejsza liczba osób 
ubiega się o przyjęcie do Zawodowej 
Szkoły Rolniczej. Dotychczas podania 
złożyło 13 osób. Aby móc utworzyć 
oddział, szkoła musi mieć co najmniej 
25 chętnych. Kilka miejsc wolnych jest 
również w Technikum Rolniczym wie
czorowym - wyjaśnił Jan Smiłowski. 
W Społecznym Liceum Ogólnokształ
cącym egzaminy odbywały się przed 
dwoma tygodniami. Do pierwszej kla
sy przyjętych zostało 10 osób. Szkoła 
dysponuje jeszcze dziesięcioma wol
nymi miejscami. (ls)

L e tn ia  s z k o ła  s a m o rząd u
Letnią Szkole Sam orządu Terytorialnego organizuje Stowarzyszenie 

TROCIN XXI. Zajęcia będą się odbywać od 25 do 27 sierpnia.

W Letniej Szkole Samorządu Terytorialnego mogą uczestniczyć wszyscy, 
_ torzy nie ukończyli 25. roku życia. Organizatorzy - Stowarzyszenie JAROCIN 
Jy. '  zapraszają szczególnie uczniów jarocińskich szkól ponadpodstawowych, 

0l2y zamierzają jesienią kandydować do Młodzieżowej Rady Powiatu.
. Bezpłatne zajęcia będą prowadzić jarocińscy samorządowcy, posłowie 

specjaliści od organizowania kampanii wyborczych. Zapisy - od poniedziałku 
0 piątku od 16.00 do 18.00 w biurze stowarzyszenia - Jarocin, ul. Gołębia 3 

v°bok kina). Informacja telefoniczna 0/604 176-979. (rr)

m o i m  z d a n ie m .  ♦ m o i m  z d a n ie m  ♦ m o i m  z d a n ie m

Piwko na pożegnanie szkoły
Zakończenie roku szkolnego na jarocińskim  rynku 

miało przebieg o w iele bardziej huczny niż w  szkołach.
W szystko dzięki temu, że usytuowano tu tak zwane 
o g ró d k i p iw ne. M łódź, po d z ie s ięc iu  m ies iącach  
intensywnej pracy, postanowiła równie intensywnie 
się a lkoho lizow ać. N ikt n ikogo nie pyta ł o dow ód 
osobisty czy też inny dokum ent stw ierdzający pełnoletniość. Piwko, a może 
nie tylko , la lo się s trum ien iam i. Takie obrazki można było zaobserw ow ać 
w  całym  m ieście. Bez problem u m ożna było stw ierdzić, kto z  k liente li nie 
skończył osiemnastu lat.

Podpici lub nawet pijani m łodzieńcy pojawiali się w  wielu miejscach, często 
doprowadzając do bija tyk i awantur. W szystko to dzia ło się w  bia ły dzień, 
w państw ie, w  którym  nie w o lno  sprzedaw ać naw et piwa osobom  poniżej 
os iem nastego roku życia. W  krajach o nieco starszych dem okracjach, do 
przestrzegania obowiązującego porządku prawnego wykorzystywane są  różne 
formacje. Na przykład policja albo służby miejskie. W  Stanach Zjednoczonych 
jes t do tego stopnia “źle", że dzięki w ysokim  karom i dożywotniem u zakazowi 
sprzedaży dla osób naruszających prawo, w yp len iono sprzedaż a lkoho lu  
osobom poniżej dw udziestego pierwszego roku życia. U nas jest to niemożliwe 
- z jednego prostego powodu: w  taki dzień, ja k  ostatni piątek, na rynku nie 
uśw iadczyło się policji i Straży Gminnej. Nie m iał kto wziąć koncesji na sprzedaż 
alkoholu tym, którzy ew identnie naruszyli przepisy. Nie tylko zabrać koncesję, 
ale rów nież nałożyć w ysoką  karę. Co w ięcej, policja wzywana przez je d n ą  
z osób widzących bijatykę - nie przyjechała. Pewnie policjanci przygotowywali 
ju ż  kondycję na mecz z księżmi i nie mieli czasu na jakieś tam interwencje. 
Myślę, że kom endant Krzysztof Nadera ustali, komu i dlaczego nie chciało się 
przyjechać na wezwanie. Policja nie je s t jednak w  swej bierności osamotniona. 
Z  relacji osób m ieszkających w  okolicy rynku wiem, że nie pokazała się tam 
także Straż Gminna.

Plaga a lkoholizmu wśród osób nieletnich dotknęła z  ca łą  m ocą Jarocin. 
Tylko że zdaje się to nikomu nie przeszkadzać. I co najgorsze, nie reagują  na 
to rodzice. Grupa sprzedaw ców  napojów  z  procentam i tylko zaciera z  tego 
powodu ręce. Tak zwykle bywa do momentu, aż nie stanie się tragedia. W tedy 
szuka się w innych, na siłę, a w szyscy um yw ają  ręce.

W ładze Jaroc ina i oko licznych gm in pow inny z in tensyfikow ać kontro le  
w  zakresie przestrzegania zapisów ustawy o przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 
W  budżetach są  na ten cel duże pieniądze. Trzeba przestać sym ulować walkę 
z tym  problem em  wśród dzieci i młodzieży. Myślę, że w iele osób czeka na 
konkretne kroki. Niech w  końcu okaże się, że w  koniecznych przypadkach 
przestrzeganie prawa w  w ym iarze gm innym  nie jes t fikcją. I burmistrz, i starosta 
m ają ku temu odpow iednie środki. Powinni też m ieć tw ardą  rękę. Burm istrz 
Giulianni w  Nowym Jorku pokazał, że zdecydowanie w  rządzeniu procentuje. 
Z reguły d rugą kadencją.

Oferujemy po najniższych cenach

szwedzkie blachy profilowane 
blachy dachówkowe 
blachy trapezowe - 
• boazerie PCV 
rynny i rury PCV

Proponujemy szeroki zakres usług blacharsko-dekarskich 
przez wyspecjalizowane brygady montażowe

W piątek 25 czerwca 
przy ul. Kościuszki w Jarocinie

znaleziono czarny 
portfel damski

Do odbioru w  sekretariacie „Gazety"
Jarocin, ul. Kościuszki 8b 

(budynek Telekomunikacji)

J A R O M A  S t A .
oferuje

wolne miejsca na wczasy 
db domu wypoczynkowego 

; w Świnoujściu
Kontakt:
Al. Niepodległości 34, 63 - 200 Jarocin 
n rte l. 0-62 747-31-61 wewn. 219

Przedsiębiorstwo
Handlowo-Usługowe

Włodzimierz Klimczuk
63-100 ŚREM, ul. Gostyńska 49 

tel./fax 283-33-13, tel. 283-23-23
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N o w a  s p ó ł k a
Dokończenie ze str. 1 

- P oniew aż nie zosta ła  zbyta  
i nadal stanow i w łasność gminy, 
postanow iono uchylić poprzednią  
uchwalę i wnieść ją  aportem do spółki 
- tłumaczył burmistrz Marian Micha
lak. Na sesji okazało się jednak, że 
nieruchom ością zainteresow ała się 
Spółdzielnia Mieszkaniowa. Przewod
niczący rady Marian Sikorski odczy
tał pismo spółdzielni, w którym wnio
skow ano o niepodejm ow anie tej 
uchw ały i p rzekazanie działki 
w dzierżawę lub zbycie jej na rzecz 
spółdzielni. - W przypadku podjęcia 
uchwały wprowadzającej na teren 
wnioskowany innego użytkownika, 
w tym przypadku JTBS, będziemy 
zm uszeni ją  zaskarżyć  - napisano

w dokumencie. Po zasięgnięciu opinii 
radcy prawnego oraz wyjaśnieniach 
burmistrza, który zapewnił, iż oferta 
sprzedaży działki ogłoszona wcześniej 
publicznie nie spotkała się z zainte
resowaniem, postanowiono jednak 
uchwałę przyjąć.

Jarocińskie Towarzystwo Budow

nictwa Społecznego będzie spółką 
z ograniczoną odpowiedzialnością ze 
100% udziałem gminy. Taką formę 
organizacyjno - prawną wybrał Zarząd 
Miejski i zatwierdzili ją  radni, gdyż służy 
dochodowej działalności gospodarczej. 
W tym przypadku dochód będzie prze
znaczany na cele mieszkaniowe. Z przed
stawionej na sesji przez Tomasza 
Wawrockiego, kierownika ZGM, infor
macji, wynika iż koszt całkowity jednego 
metra kwadratowego w budynku TBS 
wyniesie 1.550 zł. (alg)

Pielęgniarki i położne w związku
Pielęgniarki i położne z jarocińskiego ZZOZ-u chcą utworzyć terenowy 

oddział związku zawodowego.
Przy jarocińskim ZZOZ-ie funkcjo

nują dwa związki zawodowe: „Soli
darność” i pracowników służby zdro
wia. Do nich dołączy jeszcze jeden: 
Zw iązek Zaw odow y Pielęgniarek

Serdeczne podziękowanie 
krewnym, byłym i obecnym sąsiadom 

ojcu franciszkanowi, organiście, 
wszystkim znajomym, którzy okazali współczucie, 

zamówili msze św., złożyli wieńce i kwiaty 
oraz odprowadzili na miejsce wiecznego spoczynku 
naszej kochanej mamy, teściowej, babci i prababci

ś . t  p .

L eok ad ii Scheller
składają

córka z rodziną, synowie z rodzinami

Serdeczne podziękowanie
ks. proboszczowi Krzysztofowi Gabryelczykowi z parafii Twardów, 

ks. prof. doktorowi Janowi Grzeszczakowi, 
pani organistce,

Przedsiębiorstwu Pogrzebowemu „Jezierski”, 
rodzinie, krewnym, sąsiadom, znajomym delegacjom 

oraz wszystkim, którzy okazali współczucie, zamówili msze św. 
złożyli wieńce i kwiaty

oraz odprowadzili na miejsce wiecznego spoczynku 
naszego kochanego męża, ojca, teścia, dziadka i pradziadka

ś .  f  p.
F ran ciszk a  G ajew sk iego

składają 
żona z rodziną

C a ł o d o b o w e  ś w i a d c z e n i e  

k o m p l e k s o w y c h  u s ł u g  p o g r z e b o w y c h

PRZEDSIĘBIORSTWO POGRZEBOWE 
„JEZIERSKI” s. c.

Organizacja styp, wieńców, ogłoszeń, przewozów - gratis
B iu ro : J a ro c in , ul. T a rg o w a  18A , te l. 7 4 7 -2 9 -52

CENTRUM USŁUG POGRZEBOWYCH
TEL. 747-27-25 OD 8M DO I6W TEL. 505-40-98, 747-28-42 CAŁODOBOWE 

63-200 JAROCIN, UL. WOLNOŚCI 22

FIRMY WSPÓŁPRACUJĄCE W CENTRUM POLECAJĄ
- KOMPLEKSOWE USŁUGI POGRZEBOWE - TRUMNY. KWIATY. STYPY. POMNIKI

- KREMACJE - U D ZIE LA M Y  RABATU

CENTRUM USŁUGOWE POLECA CENY KONKURENCYJNE

i Położnych. Jego ogólnopolskie 
struktury powstały w styczniu tego 
roku.

W Jarocinie rozdanych zostało 120 
deklaracji członkowskich. Chęć wstą
pienia do organizacji wyraziło już 
około stu pielęgniarek i położnych. 
Wkrótce odbędzie się zebranie zało
życielskie, na którym zostaną wybrane 
władze związku.

( jn )

Komendanta 
wskaże wojewoda

Komisarz Krzysztof Nadera jest 
jedynym kandydatem na komendanta 
powiatowego policji w Jarocinie.

Według nowych przepisów o wy
borze komendanta powiatowego poli
cji, szefem  kom endy pow iatow ej 
zostaje osoba w ybrana w drodze 
konkursu, do którego przystąpi co 
najmniej trzech kandydatów. W razie 
zgłoszenia się mniejszej liczby osób, 
stanowisko to obejmuje oficer policji 
wskazany przez wojewodę wielko
polskiego.

W Jarocinie tylko dotychczasowy 
komendant komisarz Krzysztof Nadera 
w yraził gotow ość objęcia funkcji 
komendanta powiatowego policji. Nie 
oznacza to jednak, że to właśnie jego 
wyznaczy wojewoda wielkopolski. - 
Wskazanie komendanta nastąpi ja k  
najszybciej, być może ju ż  na początku 
lipca - powiedziano nam w biurze 
prasowym komendy wojewódzkiej 
w Poznaniu.

(jn)

Zarząd Miasta i Gminy w Żerkowie
ogłasza

Przetarg nieograniczony na usługi transportowe
Zakres usług:

dowożenie uczniów do gim nazjum ; szkół podstawowych 
oraz łilii w gm. Żerków i odwożenie 

Przy składaniu ofert należy:
podać stawkę za l kin przebiegu autobusu

Do przetargu przystąpić mogą oferenci, którzy posiadają 3 autobusy marki min. autosan. 
Szczegółowych informacji udziela Gminny Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Szkół 

w Żerkowie, ul. Mickiewicza 6, tel. 470-30-24 wew. 21.
O ferty  należy  k ierow ać do sek re taria tu  U rzędu M iasta  i G m iny w Ż erkow ie, 

ul. Mickiewicza 5.
Termin składania ofert - 10 lipca 1999 r.

________________ Otwarcie ofert nastąpi w dniu 12 lipca 1999 r. o godz. 12.00__________(730/R/99)

BRYKIETY  
Z TROCIN

Cena 160 zł + VAT 
za 1 t

Tel. (0-62) 747-19-61 w. 145

VECT0R COMPUTERS s. c.

TANIE
ZESTAWY KOMPUTEROWE
DRUKARKI i INNE AKCESORIA 

KOMPUTEROWE
MOŻLIWOŚĆ KUPNA NA RATY 

ZADZWOŃ PO AKTUALNE CENY
KONTAKT TELEFONICZNY:

747-44-21 PO GODZ. 18°° - SŁAWEK 
TEL. KOM. 0-602/514-704 (24 h)

OŚRODEK SZKOLENIA KIEROWCÓW 
Grzegorz Kaczmarek

organizuje
WAKACYJNY KURS PRAWA 

JAZDY KAT. “B”
Nauka jazdy na nowych FIATACH 
PUNTO, krótkie terminy realizacji, 

możliwość zapłaty w ratach, dogodne 
terminy zajęć teoretycznych i praktycznych. 
Otwarcie kursu 2.07.99 r. godz. 16.00 
ZSZ nr 2. ul. Wrocławska w Jarocinie 

Informacja: Ludwinów 11. 
tel. 0-602/257-488

(728/R/99)

OPONY
nowe i używane

WULKANIZACJA
Przedsiębiorstwo 

Usługowo-Handlowe 
Naprawa i sprzedaż 

ogumienia 
Tomasz Żarczyński 

63-200 Jarocin 
ul. Zaplocie 2 
tel. 747-42-19
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Kotlin

Zegnaj szkoło
Dokończenie ze str. I wana jest nowa szkoła. Do września ma

Od września placówka w Twardowie zostać skończona. Nasze dzieci będą do 
zostanie zlikwidowana. Uczniowie niej dowożone transportem zapewnio- 
będą kontynuowali naukę w oddalonej nym przez gminę - mówi Małgorzata 
o 2,5km Woli Książęcej. - Tam budo- Michalak. - Część dzieci będzie uczyła

P r o te s to w a l i  w  s to l ic y
Dziewięć jarocińskich pielęgniarek i trzech pracowników  

Rejonowej Kolumny Transportu Sanitarnego wzięło udział w ogól
nopolskim proteście, który odbył się w ubiegłą środę w Warszawie.

27,5 tysiąca pielęgniarek z całej 
Polski manifestowało w Warszawie 
swe niezadowolenie z otrzymywanych 
pensji. Do stolicy pojechało także 
dziewięć pielęgniarek z jarocińskiego 
ZZOZ-u. - Uc zestnictwo w proteście 
było dobrowolne. Pielęgniarka, która 
c'hciała pojechać do Warszawy, musiała
Xvziąć jeden dzień urlopu - wyjaśnia 
A leksandra Sm olarek, pielęgniarka 
°ddziałowa oddziału dziecięcego. Po 
Przyjeździe do Warszawy uczestniczki 
Protestu zgrom adziły się na Placu 
Piłsudskiego. Stamtąd przeszły No- 
wym Światem pod gmach Sejmu i Se- 
natu. - Było nas tak dużo, że pierwsze 
P,e lęgn iarki zdążyły  p rze jść  p o d  
Sledzibę parlamentu, a ostatnie wyru
szały dopiero z miejsca zbiórki. To 
świadczy o tym, ja k i  długi był ten 
korowód - mówi B arbara Adamczak. 
Plelęgniarka oddziałowa izby przyjęć. 
. Czestnicy - zarówno pielęgniarki, jak 
1 Pracownicy transportu sanitarnego 
^ anifestowali w strugach deszczu. - 

le pom ogły para so le  i przeciw -  
eszczowe peleryny. Ale mimo to nie 

plujemy, że pojechałyśmy na protest. 
Qh będzie trzeba pojedziemy jeszcze 

rQz '  stwierdza Zofia Gendek, pielę
gniarka oddziałowa oddziału laryngo- 

gicznego. Pracownice jarocińskiego 
^UZ-u, biorące udział w środowym

proteście, wspominają wielką życzli
wość warszawiaków. - Ludzie do nas 
podchodzili, wyrażali swoją aprobatę 
do tej demonstracji. M ówili też, że 
Warszawa takiej manifestacji jeszcze  
nie miała - opowiadają pielęgniarki. 
P rotestu jące były ubrane w białe 
fartuchy i czepki, w rękach trzymały 
czarne baloniki. Wszystko to złożyły 
przed gmachem sejmu na znak, że 
p ielęgniarstw o w Polsce um iera. 
Powstał z tego olbrzymi kopiec. - Na 
końcu nastąpił przejazd na sygnale 
setki karetek pogotowia. Na wszystkich 
zrobiło to ogromne wrażenie. Tizeba to 
przeżyć - mówią kobiety. Wszystkie 
śpiewały piosenki na temat swojej 
sytuacji. Najczęściej powtarzana była 
następująca zwrotka: „Niebo płacze 
razem z nami - nad naszymi wypła
tami”.
- Pielęgniarki są wytrwałe, odporne na 
stres, bo codziennie go przeżywają. 
Będziemy więc dalej dążyć do celu: 
wzrostu wynagrodzeń, które pozwoli na 
godne życie. Domagamy się  także 
takich zmian, które umożliwią godziwe 
wynagrodzenie, zatmdnienie i jawności 
systemu jinansowania. Nie tylko dla 
siebie, ale przede wszystkim dla dobra 
pacjentów  - mówi Aleksandra Smo
larek.

(jn)

się też w szkole w Kotlinie, ponieważ 
nasza pierwsza klasa uczęszcza do tej 
szkoły ju ż  od września ubiegłego roku
- dodaje nauczycielka. Likwidacja 
szkoły była planowana już od dwóch 
lat, ale tylko rodzice dzieci z pierwszej 
klasy zgodzili sie na dowóz dzieci do 
Kotlina. Obie nauczycielki ze szkoły 
w Twardowie twierdzą, że nie znajdą 
zatrudnienia w innych placówkach. - 
Niestety zostaniemy bez pracy. Mamy 
dość popularną specjalizację pedago
giczną - nauczanie pizedszkolne i po 
czątkowe, więc nikt nas nie chce - 
stwierdza Beata Tomczak. - Byłam tutaj 
zatrudniona na podstawie umowy na 
czas określony. Teraz gmina musiałaby 
podpisać ze inna umowę na stałe, a nie 
ma zapotrzebowania na moje kwali- 
Jikacje. Podjęłam dodatkowe studia 
z  filologii polskiej, ale to chyba nie jest 
dobiy powód, żeby mnie zatrudnić - 
dodaje.

Historia szkoły w Twardowie sięga 
minionego stulecia. Od czasu urucho
mienia działała nieprzerwanie, zmie
niał się tylko je j charakter. Przez 
pewien czas funkcjonowała nawet jako 
samodzielna ośmioklasowa placówka.
- O likwidacji zadecydowały względy 
ekonomiczne - twierdzą rodzice zebrani 
na uroczystości zakończenia roku. - 
Gdyby nie to, nasze dzieci nadal 
chodziłyby do tej szkoły, bo było im 
tutaj bardzo dobrze. Małe liczebnie 
klasy umożliwiały nauczycielce pracę 
z każdym uczniem. Tutaj było ja k  
w domu - podsumowują rodzice.

Budynek szkoły będzie zaadopto
wany na potrzeby mieszkańców Twar- 
dowa. Powstanie tam prawdopodobnie 
sala wiejska.

(ann)

Jaraczewo

Działki na sprzedaż
Działki budowlane przy ulicy Go

styńskiej w Jaraczewie będą wysta
w ione na sp rzedaż . C enę w n a j
bliższym  czasie w yznaczy biegły 
rzeczoznawca, a gmina, która jest ich 
właścicielem, zapew nia uzbrojenie 
terenu i drogę dojazdową.

Radni gminy Jaraczewo zdecydo
wali o podziale i sprzedaży terenów 
budowlanych położonych w Jaraczewie 
przy ulicy Gostyńskiej. - Jest tam kilka 
działek budowlanych, każda o po 
wierzchni około 570 m 2 . Należy je  
uzbroić i pobudować drogę. Myślę, że 
pieniądze uzyskane ze sprzedaży będzie 
można tam zainwestować - stwierdził 
wójt gminy Jaraczewo Dariusz Stru
gała. Przewodniczący komisji budże
towej radny P io tr Szyszka wyraził 
wątpliwość, czy sprzedaż działek przy
niesie gminie spodziewany zysk. - Czy 
nie lepiej kupić pozostałe grunty, po
łączyć to wszystko jedną, długą drogą 
i nie odbierać sobie szansy na spizedaż te
go terenu z większym zyskiem? - pytał radny.

W odpowiedzi wójt Dariusz Strugała 
stwierdził, że w perspektywie zmienia
jących się przepisów dotyczących ulg 
budowlanych i odpisów podatkowych z 
tego tytułu, korzystniej będzie dla nabyw
ców kupić działki jeszcze w tym roku. - 
Myślę, że nie stanie się to z uszczerbkiem 
dla gminnego budżetu, ponieważ na 
zakup pozostałych terenów i tak nie 
mamy teraz środków.

Cenę działek, w którą będzie wliczo
ny koszt podłączonej już energii elek
trycznej , wyznaczy w najbliższym 
czasie biegły rzeczoznawca. (ann)

Księdzu dziekanowi Stanisławowi Szymańskiemu za odprawienie 
mszy świętej oraz ks. prałatowi Stanisławowi Adamskiemu 

za uczestnictwo w XI Integracji Zakrzew ‘99

serdeczne Bóg zapłać 
składa

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej 
w Zakrzewie

A U T O R Y Z O W A N Y  D E A L E R
wymiary (mm):
• długość - 3,495
• szerokość -1.495
• wysokość - 1.485 
silnik:
• 796 cm3 SOHC
• 37,5 kW/5900 obr. (51 KM) 
prędkość:
• maks. 144km/h
• 0-100 km/h -17 s. 
zużycie paliwa (1/100 km):
• 4,9 (90 km/h), 6,8 (120 km/h), 

7,3 (cykl miejski):

ceny już od 23 400 z ł

Oferujemy wszystkie modele samochodów rodziny DAEWDO-FSO, do odbioru w naj
krótszych terminach, z uwzględnieniem bardzo korzystnych upustów. Nasi pracownicy 
zaproponują Państwu dogodne możliwości zakupu gotówkowego i ratalnego, a także 
załatwią wszystkie niezbędne formalności na miejscu. Dla wygody Naszych Klientów 
w rozliczeniu przyjmujemy tak2e auta używane.

Ą | |  mmmmm A. K. RU8ZCZYŃSCY

a u J £ S e r w i s DAEWOO
Gadki - Robakowo przy trasie Poznań-Kórnik, tel. 061 817 06 10, 061 817 12 16
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Powinniśmy „dmuchać 
w jedną trąbę”
Rozmowa z RYSZARDEM CZARNECKIM, nowym prezesem “JAFO”

Od kilku dni prezesuje pan w firmie. 
Czy zdążył się pan już zapoznać z sy
tuacją, jaka panuje w zakładzie?

Już wcześniej zapoznałem się z ma
teriałami, które zostały mi przedstawione 
po konkursie przez jednego z akcjonariuszy 
- “Metalexport”. Sytuacja nie jest ciekawa. 
Jesteśmy na skraju utraty płynności finan
sowej, do czego nie chcemy dopuścić, bo 
to byłaby już tragedia.

Na początku lat 90-tych “JAFO”, z przy
czyn w dużej mierze niezależnych od firmy, 
znalazło się w bardzo trudnej sytuacji 
ekonomiczno-finansowej. Przed ponad 
dwoma laty przeprowadzono bankowe 
postępowanie ugodowe, czym ocalono 
“JAFO” od upadłości, od likwidacji firmy.

W roku ubiegłym, jak i teraz - przez 
ostatnie miesiące bieżącego roku - “JAFO” 
niestety osiągnęło wyniki negatywne. Nie 
jest więc wesoło. Od kilku lat są genero
wane nie zyski, ale straty. Sytuacja ta ma 
jednak pewne szanse poprawy poprzez 
zwiększenie wolumenu produkcji, szcze
gólnie w zakresie przyjmowania usług ą 
kooperacyjnych.

Z czym pan to wiąże, z jaką sytuacją 
na rynku?

Produkt finalny nie ma pełnego popytu. 
Podaż ze strony "JAFO” może by była, ale 
nie ma takiego popytu jak w latach po
przednich. Nasza praca musi być przede 
wszystkim nakierowana na zwiększenie 
usług kooperacyjnych. Tych zamówień 
powinno być o wiele więcej i to będzie 
głównym zadaniem naszych służb hand
lowych.

Czym pan się wcześniej zajmował?
Mam dość bogaty dorobek zawodowy. 

Bezpośrednio po studiach na Politechnice 
Szczecińskiej na wydziale inżynieryjno- 
ekonomicznym zacząłem pracować w Wy
twórni Sprzętu Komunikacyjnego w Ka
liszu, gdzie byłem zatrudniony 21 lal, z cze
go 12 lat jako zastępca dyrektora ds. eko
nomicznych, a ostatnie 2 lala w WSK byłem 
dyrektorem przedsiębiorstw a. Potem 
pracowałem w Przedsiębiorstwie Lot
niczym “AEROGRYF” Szczecin (jako 
dyrektor handlowy), następnie w Zakładach 
Przemysłu Dziewiarskiego POLO w Kali
szu (jako dyrektor ekonomiczno-finan
sowy), a ostatnio - jako zastępca dyrektora 
do spraw handlowych w Przedsiębiorstwie 
Handlu Sprzętem Rolniczym “AGROMA” 
w Kaliszu.

NOWE
BIURO RACHUNKO W E 

ceny promocyjne
•  Pomoc przy zakładaniu firm
•  Księgi Przychodów i Rozchodów
•  Pełna księgowość
•  Ryczałt, ZUS, Business Plany
•  Pomoc przy kredytacli
•  Doradztwo ekonomiczne i finansowe

od S .O o f f J H M H f f iM d o  22.00 

od 16.30 ul. Bema 29/44, Jarocin

Czy nie obawiał się pan przejścia do 
firmy, której sytuacja jest trudna?

WSK w Kaliszu była pierwszym 
zakładem , który został dotknięty na 
początku lat 90-tych transformacją. Te 
sprawy, których doświadczyło “JAFO”, 
były sprawami, które mnie dotknęły jako 
zastępcę dyrektora ds. ekonomicznych i ja
ko dyrektora WSK. W tej mierze jestem 
niemile doświadczony przez los. Sądzę, że 
te doświadczenia, które zdobyłem w po
przedniej pracy, pomogą “JAFO”, żeby 
w jak najkrótszym czasie zakład stał się 
firmą o stabilnej sytuacji ekonomiczno- 
finansowej, żeby miał realne perspektywy 
rozwoju i żeby konkurował z powodzeniem 
na rynku.

W jaki sposób będzie pan leczył 
firmę?

Pracą. Zdobywaniem rynku i jedno
cześnie spełnieniem wymogów, jakie będą 
stawiali nasi klienci przed firmą. To jest 
jedyny sposób na jej uzdrowienie w dobie 
gospodarki rynkowej.

Czy nie uważa pan, że została zmar
nowana szansa “JAFO”. W 1996 roku 
zostało podpisane bankowe postępo
wanie ugodowe. Zakład został oddłu- 
żony, jednak ponownie wpadł w długi.

Ze względu na straty, o których mówi
liśmy, zakład znowu wpadł w taki wore
czek, któiy może doprowadzić do nieszcze
gólnej sytuacji ekonomiczno-finansowej. 
Siłą rzeczy generując straty, nasi dostawcy 
mają opóźnione zapłaty, stąd też sytuacja 
jest taka rwana. Niektórzy z nich nie chcą 
już rozmawiać na temat kredytowej dosta- ^  
wy do “JAFO”. Sądzę, że realizacja więk- ;f 
szej ilości umów kooperacyjnych pozwoli ‘Y 
na pewne zahamowanie tej sytuacji, która I. 
aktualnie się wytworzyła. Będziemy ^ 
również oczekiwali, żeby kapitał akcyjny i  
spółki został powiększony czy to przez .j 
naszych akcjonariuszy, czy też przez 
nowego, dodatkowego inwestora stra
tegicznego. Kapitał ten byłby przeznaczony 
przede wszystkim na środki obrotowe 
firmy. Potencjał ludzki w przedsiębiorstwie 
istnieje, .potencjał intelektualny też. 
Dowodem na to jest chociażby zeszło
roczny złoty medal na Międzynarodowych 
Targach Poznańskich. Pewnego szlifu, 
modernizacji, remontów, może uzupeł
nienia wymaga potencjał produkcyjny. 
Wymaga on jednak również uszczuplenia 
-jeśli chodzi o powierzchnię i budynki.

Jak duże jest zadłużenie zakładu?
Nie chciałbym mówić o konkretnych 

liczbach. To może być dla postronnych 
osób, nawet dla pracowników “JAFO”. 
w wyrwanym kontekście, niezrozumiałe. 
“JAFO” nie ma zadłużenia w stosunku do 
budżetu państwa. ZUS-u, banków czy 
Urzędu Skarbowego. Są jeszcze pewne 
ustalenia z postępowania ugodowego, które 
są realizowane. Zadłużenia występują 
przede wszystkim w stosunku do naszych 
dostawców. Miałem już kilka telefonów 
świadczących o tym, że nasi wierzyciele 
stają się już nietierpliwi, ale są też życzliwie 
nastawieni do tego, żeby te zadłużenia

w jakiś sensowny sposób zniwelować.
Czy jest zbyt na wyroby “JAFO”?
Te zamówienia, które aktualnie są w przed

siębiorstwie, które realizujemy, nie wystar
czają. W drugim półroczu chcemy osiągnąć 
przynajmniej wynik zerowy. Mam nadzieję, 
że w ciągu kilku miesięcy portfel zamówień 
zostanie w sposób istotny uzupełniony.

Czy to prawda, że w halach stoją 
niedokończone maszyny i nie ma pienię
dzy na ich dokończenie?

Niektóre tak. W “JAFO” wykonywane 
są produkty finalne, jakimi są frezarki. Są 
jednak sprawy kooperacyjne - urządzenia 
sterownicze, wyposażenie elektroniczne 
i inne części, które sprowadzamy z zew
nątrz. Prawdą jest, że niektóre maszyny nie 
są sprzedane ze względu na brak tych 
komponentów. Przyczyną tego jest sytuacja 
płatnicza firmy.

W “JAFO” jest dwóch głównych 
udziałowców : “M etalexport” oraz 
ABENE/PEDERSEN. Pracownicy nie
zawsze wiedzą, kogo słuchać. Inne

niem optymalnym.
Czy tych 20 osób zostanie więc 

zwolnionych?
Nie potrafię w tej chwili powiedzieć. 

Sprawa jest w toku. Wszystko zależy także 
od zamówień. Koszty zatrudnienia są 
takimi samymi kosztami, jak wszystkie inne 
koszty - energii, materiałów', amortyzacji itp.

Kogo dotkną zwolnienia? Robot
ników?

Zwolnienia będą dotyczyły przede 
wszystkim pracowników pośrednio produk
cyjnych i umysłowych. Nie oznacza to 
jednak, że nie będzie zwolnień również 
i w tej grupie pracowników.

Sytuacja, w jakiej znalazł się zakład, 
to zapewne wina nie tylko prezesa, ale 
również osób współrządzących. Czy 
zwolnienia będą dotyczyły również ich? 
Czy zatrudni pan osoby z zewnątrz?

Za krótko jestem tutaj, żebym absolutnie 
autorytatywnie wypowiedział się na ten temat. 
Chciałbym pracować w tej firmie bez żadnych 
konfliktów, czego się na pewno nie da zrobić. 
Poprzedni prezes pracował tu 4 lata, ja dopiero 
4 dni. Źle byłoby, gdyby nowy prezes zaczął 
od czystek. Na pewno będę chciał ocenić 
każdego pracownika i wcale nie neguję faktu, 
że pewne zmiany personalne muszą nastąpić. 
Jeśli uznam - oceniając wkład pracy pracow
ników, że nie możemy ze sobą współ
pracować, bo “nie dmuchamy w jedną trąbę”, 
będziemy musieli się rozstać.

Chcę podkreślić, żc nie jestem czło
wiekiem “Kogoś”. Od kilku dni jestem 
w tym przedsiębiorstwie, nie mam żadnych 
uprzedzeń czy sympatii. Nie mam żadnych

życzenia ma jeden akcjonariusz, inne 
- drugi. Kogo pan będzie słuchał?

Pracownicy powinni słuchać dyrektora 
handlowego oraz dyrektora techniczno- 
produkcyjnego. Z rozmów, które przepro
wadziłem z panem Carlssonem i z panem 
Duńskim - przewodniczącym rady nadzor
czej, nie wynika, że interesy tych obu 
panów, obu fi nu, są rozbieżne, a “JAFO” 
miota się pomiędzy “Metalexortem” i ABENE. 
Skąd wynikają te plotki, pomówienia czy 
też może fakty - nie wiem. Być może za 
miesiąc to wszystko będzie dla mnie 
również wiadome, ale uważam, że każdy 
konflikt można rozwiązać.

W tej chwili w zakładzie pracuje 
ponad 360 osób. Czy będą zwolnienia?

“JAFO” powinno osiągnąć zatrudnienie 
ok. 350 pracowników. W ostatnim czasie 
związki zawodowe otrzym ały pismo 
ustępującego prezesa dotyczące zwolnienia 
ok. 20 pracowników. Oczywiście związki 
zawodowe w yraziły swój negatywny 
pogląd. Rozpoznam tę sytuację. Z ma
teriałów. z którymi się zapoznałem, wynika, 
że to zatrudnienie powinno być zatrudnie

koneksji i nie mam leż żadnych zobowiązań 
- nie mam tu wujków, stryjków czy 
pociotków. Nie mam tu swoich kolesi i ja 
dla nikogo nie jestem kolesiem. Sądzę, że 
w swoim życiu chyba nikogo nie skrzyw
dziłem. Z nikim nie wchodzę w jakieś 
układy, ale również niczego nie obiecuję, 
czego potem nie mogę spełnić.

Pracownicy “JAFO” byli zbulwer
sowani, kiedy poprzedni prezes, Jan 
Żurek kupił VYV Passata. Prezes chciał 
prawdopodobnie podkreślić prestiż 
firmy na zewnątrz. Wiadomo jednak, że 
sytuacja zakładu jest trudna. Czy pan 
również zamierza czynić takie “zakupy”?

Trudno się dziwić pracownikom, że byli 
zbulwersowani. Prezes Żurek mówił mi 
o tym, jak załoga wyległa na zewnątrz, żeby 
obejrzeć samochód. Powiedziałem mu, że 
wcale się nic dziwię ludziom. Ja bym kupił 
Lanosa, może Nubirę, ale nic takie auto. 
Musimy patrzeć realnie na sytuację, jaka 
je st w firmie i na co nas stać. Ja nie 
zamierzam czynić takich “ruchów”.

Rozmawiała
ANNA KOPRAS-FIJOŁEK

6 Gazeta Jarocińska 26 (456) 2 lipca 1999



Wiejski koncert życzeń
Zapis dotyczący wsi i rolnictwa w Strategii Rozwoju Gminy to zbiór mądrych, ale pobożnych życzeń - stwierdził 

Andrzej Tułaza, radny Rady Miejskiej Jarocina podczas debaty na temat kondycji i uwarunkowań rolnictwa na 
terenie gminy. Radni uznali za konieczne między innymi wypracowanie systemu wspierania przedsiębiorczości 
wiejskiej i tworzenia grup producenckich.

Debatę sesyjną na temat kondycji 
jarocińskiego rolnictw a w świetle 
programu Strategii Rozwoju Gminy 
i Miasta rozpoczął przewodniczący 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Śro
dowiska Stefan Błaszczyk. - Przy
stępując do tej debaty po roku czasu 
°d uchwalenia strategii należy sobie 
zadać pytan ie , ja k  zostaną p rzy 
gotowane realizacje poszczególnych 
programów, w tym „Mikroprzedsię- 
biorczość wiejska”. Jej priorytetowe 
kierunki to poprawa warunków życia 
i pracy mieszkańców wsi oraz wyspe
cjalizowana uprawa i przetwórstwo 
rolno-spożywcze, mięsne oraz hodowla 
o takim kierunku, aby um ożliw ić  
utrzymanie rodziny - mówił radny. Jego 
zdaniem dyskusja powinna dotyczyć 
przede wszystkim oceny krótkookre
sowych zadań zawartych w strategii. 
Pozw alały na to uw arunkow ania 
finansowe gminy, jej zadania inwe- 
stycyjne oraz zaciągnięte zobowią
zania. Do zadań tych zaliczył zachę
cenie mieszkańców wsi do tworzenia 
małych firm, przygotowanie grupy 
osób do tw orzenia i prow adzenia 
indywidualnej działalność gospo
darczej, odpow iadającej lokalnym 
potrzebom i popytowi, stworzenie 
przez wybrane osoby małych przed
siębiorstw współpracujących z rynkami 
hurtowymi oraz stworzenie systemu 
Wspierania i monitowania rozwoju 
w iejskich firm . Stefan Błaszczyk 
zauważył, iż tegoroczny budżet nie 
przewidział środków na finansowanie

Pierw sze w spólne posiedzenie 
^arządu Gminy Jaraczewo i Zarządu 
Miejskiego w Jarocinie dotyczące 
Problemów ekologii miało miejsce 
. maja. Poruszano na nim między 
mnymi kwestię zbiornika wodnego 
w P-oszkowie. - Niewielka jego część 
^u jd u je  się na terenie gminy Jara
czewo, w Noskowie. Jaraczewo nie 
P°sicula oczyszczalni ścieków. W tej 

nvHi właśnie je s t  w trakcie przy- 
&otowania projektu, który ma być 
z,obiony do końca 2000 roku. Za tym 
Pojdzie oczywiście cały proces kana- 

j acJi- My z kolei także nie mamy 
lokalizowanej miejscowości Roszków, 

C °ó są ju ż  plany. S tąd  po trzeba  
spólnego spojrzenia na ten problem 

ez kana lizac ji zb iorn ik  wodny  
lv Roszkow ie nie będzie spełn ia ł 
swojego zadania - uważa Mariusz 

sekretarz gminy Jarocin.
Na spotkaniu ustalono, iż po wybu

j a n i u  oczyszczalni w Jaraczewie,

programu pilotażowego kierowanego 
do mieszkańców wsi. Nadmienił też 
o trudnej sytuacji finansowej rolników, 
prowadzącej do ograniczeń w pro
dukcji rolnej, spowodowanych głównie 
trudnościami w zbyciu produktów oraz 
niskimi cenami skupu.

Podstawa to grupy 
producenckie

Możliwości rozwojowe rolnictwa 
regionu jarocińskiego przedstaw ił 
radnym Kazimierz Wieczorek z Zes
połu Szkół Rolniczych w Tarcach. 
Zwrócił uwagę na konieczność przy
stosow ania się do wymogów Unii 
Europejskiej. - Rozw ój rolnictw a  
konwencjonalnego powinien polegać 
na produkowaniu dużej ilości towarów 
jed n o litych , tw orzeniu grup p ro 
ducenckich i specjalistycznym szko
leniu rolników. Rozwój gospodarstw 
rolniczych należy rozpatrywać z punktu 
widzenia ekonomicznego - jako  two
rzenie warsztatów pracy, czyli jedno
cześnie zm nie jszania  bezrobocia  
- wyjaśniał Kazimierz W ieczorek. 
Omówił także perspektywy rolnictwa 
alternatywnego, czyli ogrodnictwa, 
warzywnictwa, sadownictwa, szkół- 
karstwa itp. oraz rolnictw a ekolo
gicznego i gospodarstw  agrotury
stycznych. - Najważniejszy> problem to 
zbyt produktów. Muszą więc powstać 
instytucje, które to będą robić - radził. 
Zbiorem  m ądrych, ale pobożnych 
życzeń nazwał zapis w strategii doty
czący wsi i rolnictwa radny Andrzej

można będzie podłączyć do niej kana
lizację Potarzycy. W zamian gmina 
Jarocin  zajm ie się przerabianiem  
i zagospodarowaniem osadów z oczy
szczalni. - Z tego produkuje się kom
post. Jest to dosyć drogi proceder, 
z czego zw olniona byłaby gm ina  
Jaraczewo. Ponadto niepotrzebna ju ż  
będzie część oczyszczalni związana 
z gospodarką osadową, co niewą
tpliwie obniży koszty. Nie będzie też 
problem u laboratorium , gdyż to 
w Cielczy może obsłużyć także Jara
czewo - wyjaśnia sekretarz.

Zarządy omawiały również sprawę 
segregacji odpadów. Wpłynęła oferta 
specjalizującej się w tym firmy, która 
może zacząć działać na naszym terenie, 
ale pod warunkiem, że obejmował on 
będzie co najmniej 60 tys. m iesz
kańców. Dlatego konieczna jest współ
praca gmin, o czym zadecydowały już 
obie rady na ostatnich sesjach.

(alg)

Tułaza. - Co od momentu powstania 
strategii do dnia dzisiejszego zostało 
zrobione? Kilkakrotnie, jako członek 
komisji rolnictwa, pytałem , w ja k i  
sposób gmina może pomóc rolnictwu 
i otrzymałem odpowiedź: niewiele lub 
nic. Nie czekając na pom oc gminy 
w ubiegłym roku rozpoczęliśmy na 
terenie SKR Golina działania w celu 
zaw iązania  grupy producenckiej
- mówił radny. „Stowarzyszenie Prod
ucentów Rolnych - Golina” zostało 
zarejestrowane w marcu tego roku. 
Dotychczas uruchomiono już punkty 
sprzedaży nawozów i skupu trzody 
chlewnej z oceną mięsności, otrzymano 
zniżki na niektóre pasze i koncentraty 
oraz olej napędowy. - Trudne zjedno
czenie daje korzyści, ale pod warun
kiem, że będzie dobrowolne i w przy
szłości ja k  największe  - twierdził 
Andrzej Tułaza. Zwrócił się do rady, 
aby w opracowaniu budżetu na przy
szły rok znalazły się środki umożli
w iające powstawanie takich grup. 
Bezpośrednio byłyby one przeznaczane 
na szkolenia rolników, współdziałanie 
z ODR, stworzenie systemu wspierania 
grup producenckich (kredyty, ulgi), 
zobowiązanie Wydziału Promocji do 
tw orzenia banku inform acji doty
czących zakupu i sprzedaży środków 
do produkcji rolnej, nawiązanie współ
pracy z innymi gm inam i pow iatu 
jarocińskiego.

Ktoś powinien doradzać
Na problemy, z którymi borykają 

się małe gospodarstwa rolne o powie
rzchni od 1 do 10 ha zwrócił uwagę 
Z bigniew  B iałous, w ystępujący 
w imieniu Klubu Radnych Unii Wiel
kopolan. Według jego obliczeń takich 
małych gospodarstw jest na terenie 
gminy bardzo dużo - 1118 na 1432 
ogółem. Możliwości pomocy Unia 
Wielkopolan dostrzegała w stworzeniu 
przez władze samorządowe programu 
pilotażowego dla tych gospodarstw.
- Należy dążyć do ukierunkowania 
upraw z rolnych na warzywne, p la
ntacyjne i uprawy gruntow e przy
spieszone spod folii - wyjaśniał radny. 
Inne cele programu wymienione przez

Zbigniewa Białousa pokrywały się 
w większości z propozycjami Andrzeja 
Tułazy. - Są dwa rodzaje pom ocy
- finansow a, którą gmina realizuje 
poprzez opiekę społeczną i pomoc  
poprzez doradztwo, tworzenie spe
cjalnych programów, szkoleń  dla 
umiejętności znalezienia się w nowej 
sytuacji gospodarczej. Jako radni 
Klubu Unii Wielkopolan jesteśmy za tą 
drugą metodą postępowania, mimo iż 
nie je s t  to zadanie w łasne gm iny
- stwierdził radny Białous.

W dyskusji zabrał także głos czło
nek Zarządu Miejskiego Jan Sójka, 
który zaznaczył, iż występuje jako 
rolnik. Sceptycznie odniósł się do idei 
tworzenia grup producenckich, porów
nując je do dawnych spółdzielni. Jego 
zdaniem przede wszystkim powinno 
się zm niejszyć im port. - Rolnicy  
chcieliby robić i zrobiliby dużo, tylko 
nie wiedzą co. To Ośrodki Doradztwa 
Rolniczego powinny im mówić, co mają 
produkować i jak. Wzrosła produkcja 
i wzrósł import - co się stało z  Hortexem 
czy cukrownią w Witaszycach? My tu 
możemy na głowie stanąć i nie zrobimy 
nic w  tym zakresie. A gmina zrobiła, 
co mogła - obniżyła podatki. Ktoś 
powie, że to mało, ale rolnik może sobie 
teraz za to buty kupić - mówił radny.

- Szukając rozwiązań należy pamię
tać, że często nasze wnioski pohyw ają  
się z zadaniami postawionymi przed  
izbam i rolniczym i. M ożem y w ięc  
współdziałać w kierunku popraw y  
sytuacji i organizacji pracy na wsi
- zauważył wiceburmistrz Ryszard 
Kołodziej, który omówił zebranym 
strukturę i podstawowe zadania samo
rządu rolniczego. Jego wniosek zawar
to w uchwale dotyczącej stanowiska 
rady w sprawie rozwoju rolnictwa na 
terenie gminy w św ietle realizacji 
programu strategii. Radni jednogłośnie 
przyjęli za konieczne inspirowanie 
współpracy samorządu gminy z rol
niczym, wypracowanie systemu wspie
rania przedsiębiorczości w iejskiej, 
w spierania tw orzenia grup produ
cenckich i marketingowych, aktywi
zowanie ludności wiejskiej do two
rzenia małych i średnich przedsię
biorstw, wypracowanie systemu pro
mocji produktów wytwarzanych przez 
rolników oraz przygotowanie pro
gramu pilotażowego dla małych gos
podarstw  rolnych. Harm onogram  
realizacji tych zadań wraz z prze
widzianymi kosztami ma przedłożyć 
radzie Zarząd Miejski w późniejszym 
terminie.

ANNA GOGOŁKIEWICZ

BIURA DO W YNAJĘCIA
W CENTRUM JAROCINA

w nowo wyremontowanej
kamienicy przy ul. Gołębiej 3

- 12 m2 - parter - telefon, c.o. \ ; | |
- 40 m2 - 1 piętro - telefon, c.o., wc

- ■ y i  ■'5 ;
Informacja: ^ f f e l
tel. 505-22-94, 747-72-40

Ekologiczna współpraca
Jarocin i Jaraczewo będą wspólnie rozwiązywać problemy związane 

/  ochroną środowiska i segregacją odpadów. Taką decyzję podjęły rady obu 
gmin podczas ostatnich sesji.
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Środa Wlkp.

Rolnicza sesja
Prezes Krajowej Izby Rolniczej zaapelował do radnych powiatu  

średzkiego, by stworzyć sprawny system kontraktacji w Wielkopolsce. 
- Zm iany gospodarcze niestety nie przełożyły się na unowocześnienie rolnictwa, 
dlatego wspólnie musimy podjąć te problem y - argumentował gość ostatniej 
sesji Rady Powiatu.

Radni powiatu średzkiego z zainte
resowaniem wysłuchali informacji
0 stanie rolnictw a, przedstawionej 
przez Józefa Waligórę, prezesa Krajo
wej Izby Rolniczej. Gość omówił 
aktualne problemy w cukrownictwie.
- Polskie cukrownictwo sto i przed  
widmem bankructwa. R olnicy nie 
dostaną wypłat za dostawę buraków. 
Mówi się o prywatyzacji tej gałęzi 
rolnictwa, ale nic z tego nie wynika
- mówił prezes Waligóra. Ubolewał 
także nad sytuacją rynku mięsnego
1 zbożowego. Stwierdził, że debata na 
ten tem at rozpoczęła się dopiero 
wówczas, gdy rolnicy zaczęli pro
testow ać. Józef W aligóra zw rócił 
uwagę na to, że zaledwie 2 % budżetu 
stanowi dotacja dla rolnictwa, podczas 
gdy w Europie na produkcję rolniczą 
państwa wydają 45 % ze swego bud
żetu. Prezes zachęca, by jednoczyć 
w ysiłki kilku sam orządów - gmin 
i powiatów - dla realizacji wspólnych 
zadań związanych z poprawą sytuacji 
w rolnictwie wielkopolskim.

- Dzisiaj liczą się produkty o okre
ślonych standardach, dobrze wyselek
cjonowane. Teraz rządzi klient, nie

producent. Dlatego należy stworzyć 
sprawny system kontraktacji w Wiel
kopolsce, by w ten sposób negocjować 
najlepsze ceny. Zmiany gospodarcze 
niestety nie przełożyły się na unowo
cześnienie rolnictwa, dlatego wspólnie 
musimy podjąć te problemy - powie
dział prezes KIR.

Zofia Szalczyk, dyrektor Woje
wódzkiego O środka Postępu Rol
niczego w Sielinku omówiła program 
SA PART - „Przedakcesyjny program 
rolnictwa dla wsi państw wstępujących 
do Unii Europejskiej” . Pieniądze z tego 
projektu przeznaczane są m. in. na 
budowę infrastruktury technicznej, 
popraw ę jakości produkcji rolnej, 
laboratoria oceny jakości, rozwój 
niezależnych stanowisk pracy dla wsi.
- N ie wiadomo, ile p ien iędzy  
z tego program u dostanie Polska. 
Powiaty otrzymają tyle, ile będą się 
umiały wystarać. Wiadomo jednak, że 
na te inwestycje potrzebnych je s t co 
najmniej 25 procent środków własnych
- poinformowała dyrektor i porównała 
gospodarkę ro lną kilku pow iatów  
W ielkopolski. - Wielkopolska p o d  
względem  rolniczym  je s t  terenem

P R Z E D S I Ę B I O R S T W O  B U D O W L A N E

-K u m y s
63-200 JAROCIN, UL. MONIUSZKI 28, tel. (0-61) 747-37-03, 747-64-04, fax 747-62-86 

e-mail: korys@polbox.com.pl

O F E R T A  S P E C J A L N A

Buderus
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PROMOCYJNĄ SPRZEDAŻ URZĄDZEŃ  

FIRMY BUDERUS, KTÓRA OBEJMOWAĆ BĘDZIE 
TRZY PODSTAWOWE PAKIETY
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FIRMY KORYS - AUTORYZOWANEGO DEALERA  
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ZAPRASZAMY PAŃSTWA
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KTÓRY MIEŚCI SIĘ NA ULICY MONIUSZKI 28

bardzo zróżnicowanym. Środa na tle 
innych pow iatów  wychodzi bardzo 
korzystn ie - pow iedziała dyrektor 
Szalczyk. Zachęcała także do two
rzenia lokalnych programów rozwoju, 
które mają szansę pozyskać środki 
z Unii Europejskiej.

W dyskusji o stanie rolnictw a 
uczestniczyli głównie radni mający na 
co dzień styczność z tą  dziedziną 
gospodarki. Krzysztof Konarkowski, 
radny z Nowego Miasta zaproponował, 
by wystosować apel. - Miesiąc przed 
żniwami nie wiadomo, komu sprze-

1

1? 4  :
W  v ’ 
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- Miesiąc przed żniwami nie wiadomo, 
komu sprzedawać zboże, nie wiadomo, 
ja k ie  będą ceny  - ubolew ał radny 
Krzysztof Konarkowski

dawać zboże, nie wiadomo jakie będą 
ceny. W dalszym ciągu panuje tragi
czna sytuacja. Nie ma pieniędzy, a ceny 
są okrutne - argum entował radny. 
K orzystając z obecności prezesa 
Krajowej Izby Rolniczej, radni ciekawi

byli co organizacja robi w kierunku 
polepszenia sytuacji rolników. Chwilami 
dyskusja była bardzo burzliwa. Radny 
Andrzej Dydymski stwierdził, że winę 
za złą sytuację w polskim rolnictwie 
ponoszą organizacje rolnicze. - Nikt nie 
potrafił przygotować rolników do pize- 
mian. Gdzie były organizacje rolnicze? • 
Rolnicy byli pozostawieni sami sobie. 
Organizacje rolnicze za późno zaczęły 
bronić chłopów - stwierdził radny. Prezes 
Waligóra bronił Izby i wskazywał na 
wadliwy budżet państwa. - Nie mówmy, 
że nic dobrego się nie zrobiło przez te 
kilka lat. Żywiec kosztował ju ż  ponad 
cztery złote, wdrożono program restru
kturyzacji mleczarstwa - stwierdził 
prezes.

Podczas sesji radni wybrali spośród 
siebie komisję do wyłonienia obsługi 
bankowej powiatu. W jej skład weszli 
Zdzisław Jędrzak, Andrzej Dydymski, 
Hanna Sęk, Józef O lejniczak oraz 
Małgorzata Fertała. Na zakończenie 
przyjęto stanowisko dotyczące wpro- 1 
wadzenia do Strategii Utrzymania 
i Rozwoju Infrastruktury Transportowej 
w Polsce do 2015 r. dróg krajowych nr 
42 i 43. W uzasadnieniu napisano: 
„Jedynie te drogi pozwalają na bez
pośredni dojazd z terenów południowych 
i południowo - wschodnich do stolicy 
Wielkopolski. Stan tych dróg z roku na 
rok pogarsza się, co sprawia, że dojazd 
do Poznania jest nie tylko utrudniony, 
lecz wręcz niebezpieczny, nawet przy 
zachowaniu obowiązujących prędkości 
ruchu.”

(j»)

Ze szpitala 
na szczepienie

Trzy dawki szczepionki prze
ciwko żółtaczce powinien otrzymać 
każdy pacjent, który został skie
rowany na zabieg chirurgiczny. 
Skierowanie na szczepienie wydaje 
szpital, w którym odbędzie się zabieg.

Dwie dawki szczepionki przed 
i jedną po zabiegu powinien otrzymać 
każdy pacjent, który decyduje się na 
zabieg chirurgiczny. - Na zabieg kieruje 
lekarz opieki podstawowej albo spe-

Żerków

Najlepsi
przyrodnicy

Reprezentacja z gminy Żerków 
zdobyła pierwsze miejsce w konkur
sie wiedzy o parkach krajobrazowych.

W konkursie organizowanym prze/. 
Urząd Wojewódzki w Poznaniu pod 
nazwą „Poznajemy parki krajobrazowe 
województwa poznańskiego” uczes
tniczyło w trzech etapach 632 uczniów 
szkół podstawowych. W finale wzięły 
udział reprezentacje gmin, w których 
znajduje się jeden z siedmiu parków 
krajobrazow ych: C hłapow skiego,

cjalista, natomiast żeby zostać zaszcze
pionym należy okazać się skierowaniem 
ze szpitala  - wyjaśnia pielęgniarka 
z jarocińskiego punktu szczepień dla 
dorosłych Anna Nowicka.

Na skierowaniu powinna być pie
czątka szpitala, data zabiegu i podpis 
ordynatora oddziału, na który zostanie 
przyjęty pacjent.

Szczepionka jest bezpłatna. Przed 
podaniem każdej dawki pacjent powi' 
nien być zbadany przez lekarza pod
stawowej opieki zdrowotnej. - Jedynie 
w przypadku, gdy pacjent zrezygnuje 
z zabiegu albo lekarz kierujący stwier
dzi, że zab ieg  nie je s t  po trzebny
- pacjent musi kupić ostatnią dawkę
- cena jednej dawki wynosi około 54 zł

(ann)

Lednicki, Promno, Puszcza Zielonka* ’ 
Rogaliński, Sierakowski i Żerkowsko- 
Czeszewski.

Żerkow sko - C zeszew ski Park I 
Krajobrazowy reprezentowały uczen
nice ze Szkoły Podstawowej w Komo- 
rzu: Bogumiła Biskupska i Magdalena 
Przybylska oraz.ze Szkoły Podsta
wowej w Żerkowie: Anna Loch i Anna 
Szewczenko, Ta czteroosobowa dru
żyna zdobyła 1 miejsce ex equo z przed
stawicielami Sierakowskiego Parku 
Krajobrazowego. Uczestnicy fmało' 
wych zmagań wykazali się ogromni 
wiedzą przyrodniczą. Kibicując za
wodnikom można było się np. dowie' 
dzieć, że jedna tona makulatury chroń] | 
17 drzew przed ścięciem. Finaliścl 
konkursu w nagrodę wyjadą na tygod
niowy wypoczynek do Sierakowa.
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Zmienić myślenie nauczycie!:
Rozmowa z IRENĄ DZIERZGOWSKĄ - wiceminister oświaty, przeprowadzona podczas 

konferencji prasowej w Zachodnim Centrum Informacji dla Mediów Lokalnych w Jarocinie.

Czy jest pani przekonana, że 
nauczyciele są przygotow ani do 
reformy i do uczenia w „nowej” 
szkole?

Ja nawet nie zakładałam, że będą 
Przygotowani. Efekty reformy - między 
rnnymi w postaci przygotowanych 
nauczycieli - będą dopiero za parę 
miesięcy. Nauczyciele nie m ają się 
czego obawiać, ponieważ nadal będą 
Uczyli tego, co ważne. Odchudzono 
Jedynie programy nauczania. Jednak to, 
eo trzeba koniecznie zm ienić, to 
nauczyć pedagogów zupełnie innych 
metod nauczania, oceniania i kontak
tów z uczniem.

Czy nauczyciel, który uczy od 15 
lat tak sam o, po kilku kursach  
Zostanie zreformowany? Zacznie 
Uczyć inaczej, zmieni swoje myślenie 
1 metody?

Jestem szczerze przekonana, że tak. 
Zanim zaczęłam pracować w minister
stwie edukacji, przez długi czas szko
liłam nauczycieli i wiem, że są ludzie, 
którym niewiele potrzeba, aby zmienić 
stuoje myślenie. Wystarczy ich trochę 
■.zainfekować” nowościami, aby po
siedzieli „aha, wypróbuję to!”. Inni 
Symagają, aby wyłożyć im całą masę 
"Jędzy, żeby zaczęli myśleć inaczej. 
Kursy muszą być prowadzone takimi 
metodami, jakie chcemy przeszczepić 
do szkoły. Jeśli będę wykładała nauczy
cielom, jak mają uczyć, nic z tego nie 
Rozumieją. Jeśli im pokażę, na pewno 
stę to spodoba. Nauczyciele muszą się 
Przekonać, że aby m ądrze uczyć, 
Należy zupełnie inaczej oceniać ucznia. 
Nie może być oceniany z tego, co po
trafi, podczas, gdy skrzętnie ukrywa to, 
czego nie umie.

Mało się mówi o programach. 
Kodzice nie wiedzą, jaka będzie tak 
Naprawdę szkoła po reformie i czego 
•Uają oczekiwać od nauczycieli.

Zgadzam się z tą opinią. To jest 
rzeczywiście nasza wina, dlatego, że 
"  pierwszym etapie reformy zajęliśmy 
®'ę głównie sprawami technicznymi, 
^dominowała nas sieć szkolna. A tak 
Naprawdę dla edukacji to jest sprawa 
drugorzędna. Trzeba uczyć dzieci 
^obyw an ia  inform acji. Świat jest 
*alany potokiem informacyjnym i naj
miększa trudność, to dobrać tę właści
wą inform ację i um ieć j ą  ocenić. 
Nauczyciel nie ma podawać głównych 
'"form acji, ale uczyć zdobywania 
' korzystania z nich. Do tej pory od
kupywało się definicje. Im lepiej ktoś 
Wyrecytował, dostawał lepszą ocenę, 
w to pow inno być odw rotnie: im 
“urdziej „inaczej” uczeń odklepał re- 
kutkę niż została ona podana przez 
Nauczyciela, tym lepszą ocenę powi- 

dostać. Trzeba wprowadzić takie 
Njetody, gdzie uczeń jest cały czas 
aktywny, a nauczyciel jest przewod- 
Jjtkiem. Nauczyciel musi na lekcji 
ayskutować, rozwiązywać twórcze 
Problemy, nauczyć dzieci pracować 
W grupach. Nieraz ma rolę wiodącą w gru- 
P|e, innym razem tylko doradza. Nauczy- 
C|el podaje dzieciom temat, a one dzia

łają, szukają według określonego pro
jektu. W jednej szkole był temat „trans
port”. Dzieci poszły do gminy, aby 
zobaczyć, jakie są problemy z drogami, 
z transportem itp. Nauczyły się, co to 
jest transport wodny, lądowy i po
wietrzny, że krew w organizmie czło
wieka też jest nośnikiem wielu substan- 
cji. N auczyciel podpow iedział im 
jedynie, że komunikacja słowna mię
dzy ludźmi jest transportem informacji. 
Dzieci pracowały w grupie, ułożyły 
plan, kto, gdzie pójdzie. I za to zostały 
ocenione.

To wszystko brzmi pięknie. Wy
daje się, że szkoła wreszcie się zmieni, 
zacznie przygotowywać do życia. Ale 
z drugiej strony ma się wrażenie, że 
takie zmiany są nierealne.

Myślę, że nauczyciele w ogóle nie 
w iedzą że mogą tak uczyć. W wielu 
krajach taki sposób uczenia jest normą. 
A ustralijska sześcio letn ia  szkoła 
podstawowa jest szkołą gdzie wszy
stko robi się metodą projektu. To wcale 
nie jest trudne. Problem tak naprawdę 
tkwi w tym, że wymaga to od nauczy
ciela większego zaangażowania. Kiedy 
byłam w Anglii, nauczycielka przyszła 
na lekcję z karteczkami, na których 
były osobne polecenia dla każdego 
ucznia. Ona w domu przygotowała się 
do lekcji. Wierzę, że w Polsce prędzej 
czy później też tak będzie. Nauczyciele 
zobaczą że taka metoda nauczania 
przynosi nieporównywalnie lepsze 
rezultaty, jes t ciekawsza, także dla 
nauczyciela. Ile razy można powtarzać 
te same tematy? To jes t po prostu 
nudne. Tak naprawdę, to nauczyciele 
mają osiemnastogodzinne pensum, ale 
pracują zgodnie z Kartą Nauczyciela 
- 40 godzin tygodniowo. W ramach 
swojej pracy, powinni się do lekcji 
przygotow yw ać w domu. Jest też 
pomysł, aby nauczyciel byl w szkole 
przynajmniej sześć godzin dziennie.

Co będzie z nauczycielami, którzy 
nie „podporządkują” się reformie, 
nie będą wdrażali zmian? Czy będą 
zwalniani z pracy?

Oczywiście że nie. Raczej chcemy 
wprowadzać pozytywne mechanizmy, 
które zachęcą nauczycieli do twórczej 
pracy. Jednym będzie po prostu chęć 
przekonania ich do reformy. Część 
osób na pewno uda się przekonać. 
Innym mechanizmem będzie możli
wość awansu, a co za tym idzie, więk
szych zarobków.

Jaka będzie sytuacja słabych  
uczniów w zreformowanej szkole?

Mówi się, że edukacja w Polsce ma 
wysoki poziom, że nasz uczeń kiedy 
jedzie na Zachód, może się pochwalić 
większą wiedzą. Tak naprawdę, ilu 
takich uczniów jest? Jest to głównie 
młodzież po liceach ogólnokształcą
cych. Natomiast u nas bardzo dużo 
dzieci wpada w taki boczny kanał 
szkolnych niepowodzeń. I to wcale nie 
są dzieci niezdolne, tylko na przykład 
takie, którymi w domu rodzice nic mogą 
pomóc. 1 oni już w szkole podstawowej 
mają tyle niepowodzeń, że przestają się

uczyć. Przepisuje ich się potem do 
szkół specjalnych, zamiast pomóc. Nie 
wolno skazywać uczniów od razu. Tu 
znowu trzeba zmienić myślenie nauczy
cieli o tych dzieciach. Z nimi trzeba 
pracować. W rozporządzeniu do usta
wy zapisaliśmy, że dyrektor szkoły ma 
w każdej klasie cztery godziny dodat
kowe tygodniowo. Tłumaczymy dyrek
torom, aby tych godzin nie przeznaczali 
np. na dodatkową fizykę, bo po to zmie
niamy programy, aby je „odchudzić”, 
a nie dokładać uczniom nauki. Te go
dziny można przeznaczyć na naukę 
języka obcego - bo tego wciąż w na
szych szkołach jest za mało lub na pra
cę z uczniami słabszymi. I za to nauczy
ciel też dostanie zapłatę.

Nauczyciele obawiają się, że nie 
uda im się skorelować nauczania 
w szkole. Tematy na poszczególnych 
zajęciach nie będą się wtedy pokry
wały, każdy nauczyciel będzie uczy! 
zgodnie ze swoim programem i cala 
idea reformy - nauczanie blokowe - nie 
sprawdzi się?

Jest zapis w rozporządzeniu do 
ustawy, że szkoła ma stworzyć zestaw 
programów. Zestaw  ten sporządza 
dyrektor szkoły. I nie oznacza to, że 
bierze segregator i wkłada w poszcze
gólne przedziałki: tu fizyka, tam chemia. 
A potem o atomach na fizyce mówi się 
we wrześniu, a na chemii w maju. Byłby 
to straszny bezsens i strata czasu. 
Dyrektor ma obowiązek skorelować te 
przedmioty, oczywiście razem z radą 
pedagogiczną. System oceniania, wspól
ny dla całej szkoły, również musi 
wybrać rada. To jest problem, ponieważ 
nauczyciele w Polsce zazwyczaj nie 
umieją pracować zespołowo.

Mówi się, ze gimnazjum ma wyrów
nywać poziom nauczania. A okazuje 
się, że jak grzyby po deszczu powsta
ją prywatne gimnazja, gdzie obiecuje 
się rodzicom uczniów wysoki poziom 
nauczania, wyższy niż w gimnazjach 
państwowych.

Jest duża ilość kiepskich szkół pod
stawowych. Uczniowie pogubili tam 
aspiracje do nauki. Kończą szkołę i idą 
do zawodówki lub w najlepszym przy
padku - do technikum. I dlatego, żeby 
takim dziejom  ułatwić start do liceum 
i na studia, potrzebna jer: szkoła, która 
w eźm ie uczniów  z każdej podsta
wówki, bez względu na poziom i ten

poziom wyrówna. To jest właśnie po
mysł na gimnazjum. A jeśli ktoś zrobi 
jeszcze lepsze gimnazjum, o wyższym 
poziomie, to chwała mu za to.

Czy od września nauczyciele będą 
na nowo przyjmowani do pracy?

To jest jakaś przedziwna infor
macja, która obchodzi w tej chwili całą 
Polskę, że wszyscy nauczyciele zostali 
zwolnieni z pracy. Oczywiście jest to 
nieprawdą. Nikt nie został zwolniony, 
chyba, że dla kogoś, z racji zmiany sieci 
szkół, zabrakło godzin. Żaden nauczy
ciel, który pracuje, nie musi zawierać 
nowej umowy.

Podczas spotkania z nauczycie
lami wyrazili oni nadzieję, że mini
ster przedłuży dwuletni okres czasu, 
do kiedy to mogą istnieć wspólnie 
gimnazjum z podstawówką. W wielu 
miastach czy gminach samorządy nie 
zdążą przez dwa lata wybudować 
nowej szkoły tylko na przykład na 
gimnazjum. Czy przedłużenie tego 
okresu jest możliwe?

Na razie nie jest to możliwe. Wpisa
liśmy twardo, że tylko dwa lata może 
istnieć zespół szkół: podstawówka 
i gimnazjum, po to, żeby nie powstały 
w każdej szkole podstawowej klasy 
gimnazjalne. Chodzi głównie o to, żeby 
oddzielić dzieci w wieku 13-15 lat od 
młodszych. Na razie się buntujemy 
i nie zgadzamy się na zmianę tego za
pisu. Aczkolwiek jest bardzo silny na
cisk na komisję edukacji i na Sejm, aby 
tam, gdzie powstały zespoły szkół, 
pozwolić im egzystować dłużej. Jest 
jeszcze jeden problem. Czasami szkoła 
podstaw ow a, is tn ie jąca  w spólnie 
z gimnazjum, nie prowadzi nowego 
naboru uczniów. Ci uczniowie, którzy 
w niej s ą  kończą ją  rok po roku i stop
niowo szkoła jest wygaszana. Taki 
proces skończy się w 2004 roku. W ta
kim przypadku można zgodzić się na 
pozostawienie zespołu szkół.

Na kim spoczyw a obow iązek  
dowozu dzieci do szkól specjalnych?

W tej chwili na gminach. Pomysł 
jest taki, aby dzieci dowoził powiat, 
gdyż on zajmuje się szkolnictwem 
specjalnym. Musimy ten zapis zmienić 
przy nowelizacji ustawy.

Opracowała 
EWA ANDERSZ-WANAT

M R O C l N X X j
zaprasza do

LETNIEJ SZKOŁY 
JĘZYKÓW OBCYCH

JĘZYK ANGIELSKI 
JĘZYK NIEMIECKI

dla dzieci i dorosłych, 
dla początkujących 
i zaawansowanych

Od 19 lipca do 13 sierpnia - 
4 razy w tygodniu

Cena kursu - od 80 do 160 zł

Dodatkowe informacje i zapisy 
od poniedziałku do piątku od 16.00 do 18.00 
w biurze Stowarzyszenia JAROCIN XXI 

ul. Gołębia 3 (obok kina) 
Informacja telefoniczna: 

kurs j. angielskiego - 0/604 78-50-53 
kurs j. niemieckiego - 0/604 25-95-81
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Konkurencja wymusza zmiany
Ogromne zmiany, jakie zachodzą ostatnio w branży energetycznej często wzbudzają niepokój, gdyż nie 

są przez odbiorców energii elektrycznej rozumiane. Zwróciliśmy się do Dyrektora Zakładu Obrotu Energią 
Elektryczną w Energetyce Kaliskiej S. A. -  Andrzeja Lange z kilkoma pytaniami, które - mamy nadzieję 
- wyjaśnią Państwu te najbardziej nurtujące zagadnienia.

D laczego w  o g ó le  trzeba b y ło  coś  zm ie 
n iać  w  sek to rze  ene rg e tyczn ym  i do  czego te 
zm iany  zm ierza ją?

A ndrze j Lange -  Zm iany w  polskiej Ener
g e ty c e  s ą  n ie z b ę d n e , g d yż  s z y b k im  p rz e 
obrażeniom ulega cała gospodarka, a energetyka 
pełniąca rolę usługową dla każdego bez wyjątku 
podmiotu nie może pozostać w  tyle za potrzebami 
i oczekiwaniami swoich klientów. 4 czerwca 1998 r. 
w esz ła  w  życ ie  now oczesna, odpow iada jąca  
w  pełni standardom europejskim  Ustawa prawo 
energetyczne. Z  niej w łaśnie w yn ika ją  istotne 
zm iany zachodzące w  Energetyce. Padło pytanie, 
do czego te zm iany zm ierzają? N ajważniejszą 
s p ra w ą  je s t  w p ro w a d z e n ie  w  e n e rg e ty c e  
konku renc ji. B a rdzo  często  ene rge tyka  pos
trzegana była przez swoich klientów jako super 
monopolista. Zaczęto się w ięc zastanawiać, czy 
możliwe jest w  tak szczególnej branży ja k ą  jest 
Energetyka wprowadzenie konkurencji. Okazało 
s ię , że  je s t to  m ożliw e . K onku renc ja  będzie 
w y s tę p o w a ła  w  w y tw a rz a n iu , c z y li w ś ró d  
producentów energii e lektrycznej oraz w  obrocie 
czyli m ów iąc inaczej w  handlu energ ią  elektry
czną. Jedyną  dz ie d z in ą  w  Energe tyce , która 
z  trudem  poddaje się warunkom  rynkowym jest 
dystrybucja , czyli p rzesyłan ie  energ ii sieciam i 
e lektroenergetycznym i. Rów nież ta dziedzina, 
jakko lw iek pełnej konkurencji w  niej nie będzie, 
z o s ta ła  z re fo rm o w a n a , p rz e d e  w s z y s tk im  
poprzez poddan ie  je j bardzo d rob iazgow em u 
nadzorowi ze  strony Urzędu Regulacji Energetyki.

C zy z ja w is k o  k o n k u re n c ji w  E nerge tyce  
ju ż  fu n k c jo n u je , a je że li n ie , to  k ie d y  m ożna 
s ię  je j sp odz iew ać?

A ndrze j Lange - Konkurencja wprowadzana 
je s t s topn iow o. Jes teśm y obecn ie  w  okres ie  
przejściowym. Już konkurują ze sobą producenci 
energii e lektrycznej i w  tym roku po raz pierwszy 
s p o tk a liś m y  s ię  z  ta k ą  s y tu a c ją , że  w ie lu  
w ytw órców  o fe ru jących  w ysok ie  ceny energ ii 
m iało kłopoty z  je j sprzedaniem . Jeżeli chodzi 
o handel energ ią  elektryczną, to konkurencja na 
ra z ie  d o ty c z y  n ie w ie lk ie j i lo ś c i o d b io rcó w . 
M ożliwość skorzystania z je j dobrodziejstw mają 
dzisia j odbiorcy którzy kupu ją  rocznie powyżej 
100 GW h energii (100 m ilionów kilowatogodzin). 
K onku renc ja  z każdym  rok iem  będz ie  m ia ła  
jednak coraz szerszy zasięg. Od 1 stycznia 2000 
roku prawo wyboru sprzedawcy energii będą mieli 
odbiorcy zużywający rocznie powyżej 40 GWh, 
natom iast w  2005 r. każdy, nawet najdrobniejszy 
odbiorca, będzie m ógł sobie wybrać, u kogo chce 
zakupić energię elektryczną.

C o  w y n ik n ie  z  ta k ie j k o n k u re n c j i  d la  
o d b io rc y ?

A n d rze j Lange -  Przede wszystkim  rynek 
stw orzy rea lną  m ożliwość spadku cen energ ii 
e le k try c z n e j. W e  w s z y s tk ic h  k ra ja ch , k tó re  
o tw ie ra ły  rynek  energ ii e le k tryczn e j i w p ro 
w adza ły  konkurenc ję , sku tkow a ło  to  w yraźną 
obn iżką  cen energii, np. w  S kandynaw ii ceny 
spadły o około 30 %, a w  Anglii o około 20 %. Na 
otwarcie rynku zdecydow ały s ię  kolejne kraje, 
osta tn io  np. N iemcy, rów nież licząc na to, że 
spow odu je  to  sp a d e k  cen  i zw ią za n e  z  tym  
ożywienie gospodarcze. U nas w  Polsce sprawa 
jes t n ieco trudniejsza, dlatego, że ceny energii 
przez w ie le  la t by ły  usta lane  u rzędow o i nie 
od zw ie rc ie d la ły  kosz tów  ponoszonych  przez 
przedsiębiorstwa energetyczne. Przez ostatnie 
cztery lata ceny energii rosły wolniej niż inflacja, 
co spow odow ało trudną  pod względem  finan 
sowym sytuację w  energetyce. Z  wym ienionych 
pow odów  n ie  m ożna spodz iew ać s ię  bardzo 
szybkiej i gwałtownej obniżki cen energii. Bardziej 
p ra w d o p o d o b n ą  s y tu a c ją  je s t  to , że  c e n y  
przynajm nie j d la  niektórych odbiorców  począ
tkow o naw et wzrosną, dopiero później zaczną 
spadać.

D laczego, p o m im o  o tw arc ia  rynku  energ ii, 
c e n y  je d n a k  w  o s ta tn im  czas ie  w z ro s ły?

A n d rze j Lange -  Powodów jes t wiele, jeden 
z  n ich  przed  c h w ilą  ju ż  w ym ie n iłe m , chodz i 
o  zaniżany w  ubiegłych latach poziom cen po to, 
żeby zdław ić inflację. Kolejnym  powodem , dla 
którego przez pewien czas ceny będą m usiały

rosnąć, jes t konieczność doprowadzenia do sytu
acji, k iedy cena będzie odzw ierc ied lać koszty. 
Zakładom  energetycznym przypisuje się “winę" za 
podnoszen ie  cen  energ ii. Tym czasem  zak łady 
energetyczne są  firm am i handlowymi, one kupują 
e n e rg ię  i u s ług i p rze sy ło w e  w  in n ych  p rze d 
siębiorstwach, a następnie sprzedają je  odbiorcom. 
Jeżeli cena u wytwórców gwałtownie rośnie, rosną 
ce n y  us ług  p rzesy łow ych  w  p rzeds ięb io rs tw ie  
Polskie Sieci Energetyczne, to  również musi wzro
snąć cena, którą zakład energetyczny ustala dla 
sw o ich  odb io rców . W  P o lsce  znacząca część 
e ne rg ii e lektryczne j w ytw arzana je s t z w ęg la  
kam iennego. W ęg ie l i koszty  je g o  transportu  
w  c ią g u  o s ta tn ich  k ilku  la t sko ko w o  w zros ły .
I w reszcie ostatnia sprawa, to  zjaw isko “skrośnego 
su bsyd iow an ia ", k tó re  is tn ia ło  p rzez w ie le  la t 
w  naszym kraju. Polega ono na tym, że niektóre 
g rupy  odb io rców  p łac iły  za energ ię  zbyt mało, 
natom iast inne grupy odbiorców  dotowały tych, dla 
których cena nie odzw ierciedlała kosztów. W  tej 
chwili prawo nakazuje, wyelim inowanie "skrośnego 
subsydiowania". Odbiorcy, którzy płacili wysokie 
s taw ki za energ ię , m o g ą  w ięc liczyć, że  ceny 
szybciej zaczną spadać, natom iast d la  tych , którzy 
byli dotowani przez innych, w zrost ceny będzie 
większy.

Ja k ie  za sa d y  o b o w ią z y w a ły  w  tw o rze n iu  
n ow e j "T a ry fy  d la  e n e rg ii e le k tryczn e j”  ?

Andrze j Lange -  Energetyka Kaliska S. A., jak 
również inne zakłady energetyczne, po raz pierwszy 
opracowywały “Taryfy dla energii elektrycznej". Do 
ub ieg łego  roku ustanaw ian ie  cen było  w  gestii 
M inistra Finansów. Obecnie Taryfy kalkulowane są  
przez p rzedsięb iorstw a energetyczne, po czym  
przedkładane do zatw ierdzenia Prezesowi Urzędu 
Regulacji Energetyki. Dopiero po zatw ierdzeniu 
Taryfa może wejść w  życie. W brew powszechnemu 
m n ie m a n iu , Z a k ła d y  E n e rg e tyczn e  n ie  m ia ły  
swobody w kształtowaniu Taryfy. O  tym, ja k  należy 
kształtować ceny energii e lektrycznej i usług prze
s y ło w ych , d e c y d u je  ro z p o rz ą d z e n ie  M in is tra  
Gospodarki. To sam o rozporządzenie wprowadziło 
również pewne przepisy przejściowe. Jeden z nich 
obliguje zakłady energetyczne do utrzymania do 
końca 2000 roku tych sam ych grup taryfowych, 
k tó re  o b o w ią z y w a ły  w  la ta c h  p o p rz e d n ic h  
w  c e n n iku  e n e rg ii e le k try c z n e j. Inny  p rze p is  
prze jściow y mówi o tym, że średni w zrost ceny 
energii oraz związanych z n ią  usług przesyłowych 
nie może w  1999 roku dla danej grupy taryfowej 
przekroczyć 13 %. W  tej sprawie pojawia się wiele 
pytań , chc ia łbym  w ię c  w yraźn ie  podkreś lić , że 
13 % wzrostu ceny dotyczy grupy taryfowej, a nie 
konkretnego odbiorcy. Przy nietypowej strukturze 
poboru energii, np. u odbiorców sezonowych, mogą 
w ię c  w y s tą p ić  i w y s tę p u ją  p rz y p a d k i, k ie d y  
in d y w id u a ln y  w z ro s t cen  je s t  w ię k s z y . D la 
o d b io rc ó w , k tó rz y  ra c jo n a ln ie  w y k o rz y s tu ją  
zam ów ioną m oc oraz zużyw ają dużą  ilość energii 
przyrost cen będzie z  kolei niższy niż 13%.

C zym  je s t  o p ła ta  s ta ła , k tó ra  w y s tę p u je  
w  każde j g ru p ie  ta ry fo w e j?  Taka p o ja w iła  s ię  
w  now ej w e rs ji ra chunku  za energ ię  e lektryczną.

A n d rze j Lange -  W  nowych taryfach w pro
w ad zo n y  z o s ta ł p o d z ia ł na o p ła ty  za  energ ię  
e lektryczną oraz opłaty za usługę przesyłową. Po 
to, aby można było konkurować na rynku energii 
e lektrycznej, dowolnie wybierać sobie sprzedawcę 
tej energii, konieczne było oddzielenie cen energii 
od cen usługi przesyłowej. W  każdej chwili może 
przecież wystąpić taka sytuacja, że odbiorca zakupi 
s o b ie  e n e rg ię  np . w  E le k tro w n i K o z ie n ic e , 
a Energetyce Kaliskiej S.A. będzie płacił ty lko za 
us ługę  p rzesy łow ą. S tąd  po jaw iły  s ię  te  now e 
składniki. Dla najliczniej występującej grupy tary
fowej G, czyli dla gospodarstw domowych, opłaty 
za usługę przesyłową są  zaniżone i m ają w  tym 
roku wym iar czysto symboliczny. W  żadnym  wy
padku nie będą w  sposób is to tny rzutow ały na 
w ie lkość rachunku. D la w szystk ich  pozosta łych 
grup taryfowych opłaty za usługę przesyłową są  
w iększe, bo zosta ły skalku lowane na podstawie 
faktycznie ponoszonych kosztów. Proszę jednak 
o zw rócen ie  uw agi, że  w prow adzen ie  op ła t za 
usługę  p rzesy łow ą spow odow ało , że  n iższe są  
stawki za energię elektryczną. Najlepszy przykład:

w roku ub ieg łym  w  ta ry fie  C11 jedna k ilow ato- 
godz ina  (kW h) e ne rg ii kosz tow a ła  28 g roszy. 
W  tym  roku 1 kWh w  tej sam ej grupie taryfowej 
C11 kosztuje tylko 13 groszy, a w ięc o ponad 50 % 
m n ie j. O p ła ta  za  usługę  p rz e sy ło w ą  m a dw a 
składniki: składnik zmienny, który jes t zależny od 
ilości pobranej energii elektrycznej oraz składnik 
stały, który nie zależy od w ielkości poboru. Składnik 
stały płatny jes t w  każdym przypadku, nawet wtedy, 
kiedy odbiorca energii n ie pobiera, co  nie zawsze 
rozumiane jes t przez odbiorców. K ierowane pod 
n a szym  a d re s e m  p y ta n ia , w ą tp liw o ś c i, cz y  
reklam acje najczęściej do tyczą w łaśnie składnika 
stałego opłaty za usługę przesyłową.

D laczego ta k  m u s i b yć?
A n d rze j Lange -  Przedsiębiorstwo energe

tyczne ponosi koszty zawsze, nawet wtedy, kiedy 
odbiorca energii e lektrycznej nie pobiera. Przedsię
b io rs tw a  typu  s ie c io w e g o , ja k im i s ą  za k ła d y  
e n e rg e tyczne , m a ją  ob o w ią ze k  pozos taw an ia  
w  ciągłej gotowości, ponieważ w  każdej chwili, kiedy 
odbiorca sobie tego zażyczy energia m usi być do

je g o  dyspozyc ji. D la tego  też, ca ły  czas  u trzy
m ywana jes t infrastruktura sieciowa, prowadzony 
je s t ruch sieci, likw idow ane są  aw arie . Koszty 
ponoszone na utrzymanie sieci nie są  w  w iększości 
zależne od ilości energii pobranej przez odbiorcę. 
Te ko sz ty  s ta łe  m a ją  w ła ś n ie  p rze ło że n ie  na- 
składnik stały opłaty za usługę przesyłową.

M am y in fo rm a c ję , że E n e rge tyka  K a liska  
S. A . zam ierza  d o ko n a ć  zm ian  w  “ Ta ry fie  dla 
e n e rg ii e le k try c z n e j"?

A n d rz e j L a nge  - To praw da. Energe tyka  
K a lis k a  S . A . w y s tą p iła  do  P re ze sa  U rzędu  
Regulacji Energetyki o dokonanie korekty w  Taryfie. 
Korekta będzie dotyczyć głóvynie grupy taryfowej 
C  11, cz y li te j, w  k tó re j ro z lic z a n e  s ą  oso b y  
prowadzące działalność gospodarczą oraz obiekty 
użyteczności publicznej. Zm iana ma polegać na 
obniżeniu wysokości składnika stałego stawki za 
usługę przesyłową. Tego właśnie składnika, który 
budzi najw iększe em ocje wśród naszych klientów. 
C hcia łbym  podkreślić, że staw ka, która została 
zawarta w  obecnej Taryfie, jes t s taw ką prawidłową. 
W ystąpiliśm y o  je j obniżenie w  celu złagodzenia 
skutków  wprowadzenia nowej Taryfy. Okazało się, 
że is tn ie ją  liczne n iepraw idłowości w  umowach, 
k tó re  p o z a w ie ra li n a s i k lie n c i. N a jczę s tszym  
przypadkiem  było zam awianie mocy na zapas, na 
zasadzie "może się kiedyś przyda". W  tej chwili, 
kiedy za m oc ponosi się opłaty i to niebagatelne, 
bo w  grupie taryfowej C11 opłata za 1 kW  wynosi 
7 ,05  z ł, o d b io rc y  s ą  za s k o c z e n i w y s o k o ś c ią  
rachunków . P o s ta n o w iliśm y  w  zw iązku  z  tym 
rozłożyć dochodzenie do prawidłowej wysokości 
opłaty na pewien czas, dwóch, m oże trzech lat. 
J e ż e li k o re k ta  z o s ta n ie  z a tw ie rd z o n a  p rze z  
P rezesa U rzędu R egu lac ji E nerge tyk i, s taw ka 
opłaty stałej ulegnie obniżeniu do około 2 zł, za 
1 kW na m iesiąca Energetyka Kaliska o raz nasi 
klienci zyskają czas na uporządkowanie sprawy 
umów.

K lie n c i p o w in n i za te m  s p o d z ie w a ć  s ię  
zm ian  u m ó w  na d o s ta w ę  e n e rg ii e le k tryczne j. 
Jeże li tak , to  k iedy?

A ndrze j Lange -  Mamy już opracowane nowe 
w zo ry  u m ow y sp rze d a ży  e n e rg ii e le k tryczne j, 
odpow iada jące  aktua lnem u stanow i prawnem u 
i wym ogom  rynku energii elektrycznej. W  najbliż
szym czasie docierać będą do odbiorców  przed
stawiciele naszej firm y z ulotkam i informacyjnym i.

Jeżeli będą konieczne jak ieś  dodatkowe wyja
śnien ia , to  do ich udzie lan ia  przygotow ani są  
p racow n icy  w szys tk ich  naszych  b iu r obsług i 
klienta. Spodziewamy się, że zawieranie nowych 
um ów zakończym y za dwa lata. To bardzo długo, 
a le  p ra w id ło w o  za w a rta  um ow a je s t rzeczą  
niezwykle ważną, a mamy przecież ponad 430 
tysięcy odbiorców.

Czy w  na jb liższym  czas ie  k lie n t pow in ien  
spodz iew ać s ię  p o d w yżk i cen  e n e rg ii e le k try 
czn e j?

A ndrze j Lange -  W  najbliższym czasie nie 
przew idu jem y żadnych podw yżek cen energii 
e le k tryczn e j. Tary fa  d la  e n e rg ii e lek tryczne j 
zosta ła  w p row adzona na okres 12 m iesięcy. 
D op ie ro  w  przysz łym  roku , p raw dopodobn ie  
w  m arcu  2000 roku , w ys tą p im y  do Prezesa 
U rzędu R egulacji E nergetyki o  za tw ierdzenie 
kolejnej Taryfy na następny rok.

C zy dz iś  m ożna ju ż  po w ie d z ie ć  o  po z io 
m ie  ew e n tu a ln ych  zm ian?

A n d rz e j L a n g e  -  Tego n ie  sposób  dziś 
przewidzieć, zależy to bardziej od otoczenia niż 
od samej Energetyki Kaliskiej S. A . Jeżeli Państwo 
pozw o lic ie , to  poch w a lę  s ię , że  E nerge tyka  
Kaliska S. A. należy do firm , które m ają jedne 
z na jn iższych  kosz tów  w łasnych  o raz  je d n ą  
z  n a jn iż s z y c h  ta ry f  w  P o ls c e . O d daw na  
prowadzim y racjonalną politykę kosztową, aby 
nie obciążać klienta nadmiernym i kosztami. Nie 
potra fię  na tom iast przew idzieć, ja k  zm ieni się 
cena u producentów energii oraz jak zm ienią się 
ceny usług św iadczonych na naszą rzecz przez 
inne przedsiębiorstwa energetyczne. Te właśnie 
uw arunkow an ia  zew nętrzne  b ędą  m ia ły pod
stawowe znaczenie jeżeli chodzi o  ukształtowanie 
się ceny w  roku przyszłym

N o w a  T a ry fa  w p ro w a d z iła  o p ła tę  za 
p rzy łączen ia  do  s ie c i. Od czego  uzależniona 
je s t je j w y so ko ść?

A ndrze j Lange -  Do ubiegłego roku sytuacja 
w yg lą d a ła  w  ten sposób, że  odb io rca , k tóry 
z a m ie rz a ł s ię  p o d łą c z y ć  do  s ie c i e le k tro 
energetycznej uzyskiw ał w  Zakładzie  Energe
tycznym  w arunki techniczne, po czym  m usiał 
o p ra c o w a ć  so b ie  d o k u m e n ta c ję  i zn a le źć  
wykonawcę. Trzeba było również podjąć decyzję, 
czy odbiorca pozostawi wybudowane przyłącze 
na swoim  majątku i będzie ponosił koszty jego 
eksploatacji czy też przekaże obiekt na majątek 
zakładu energetycznego. Obecnie jes t zupełnie 
inaczej. Odbiorca wnosi opłatę za przyłączenie, 
a wszystkie pozostałe czynności załatw iane są 
przez zak ład  energetyczny. Z leca  on opraco
wanie dokum entacji, szuka wykonawcy, wyko
nuje przyłącze i dokonuje podłączenia odbiorcy 
do sieci. K lien t ma w ięc zdecydow anie mniej 
problem ów związanych z  przyłączeniem do sieci 
e le k tro e n e rg e ty c z n e j. W y s o k o ś ć  o p ła ty  za 
przyłączenie za leży od dw óch podstawowych 
elementów. Od wielkości mocy, k tó rą  odbiorca 
chce pobierać oraz od długości przyłącza. Wynika 
z tego, że odbiorca, który chce podłączyć się do 
sieci pow inien dokładnie zastanow ić się, jakie 
będzie użytkow ał odbiorniki i jaka m oc będzie 
p o trz e b n a  do  ich  z a s ila n ia , a b y  w y s tą p '0 
z  w n io s k ie m  o  p rz y łą c z e n ie  z o p ty m a ln ą  
w artośc ią  mocy. W  ten sposób można zredu
kować koszty przyłączenia.

O s ta tn io  zda rza ją  s ię  p rzyp a d k i przyP*' 
s y w a n ia  E n e rg e tyce  K a lis k ie  SA  z pow odu  
p o d w yże k  ce n  e n e rg ii, n ie p o w o d ze ń  fin a n 
sow ych  niektó rych  p rzedsięb iorstw  w  R eg ion ie -

Andrzej Lange -  Sprawa ta jest dla nas bardzo 
przykra. Rzeczywiście są  dwa duże przedsiębiorstwa 
z terenu dawnego województwa konińskiego, które 
przypisują Energetyce Kaliskiej SA winę za kłopoty- 
które obecnie przeżywają. Zarzuty stosowania zb r 
w ysok ich  cen  e ne rg ii w ysuw ane  przez ty°n 
odbiorców  są  jednak całkowicie bezpodstawna- 
N a leżą  on i do grupy odbiorców  uprawniony03 
i mogliby zakupić energię u dowolnego dostaw0/ 
czy producenta. W arto zatem  zastanow ić sl?' 
d laczego  tego  n ie  rob ią . P raw da je s t dosy
zaskakująca, okazuje się bowiem, że najniższe ceny

ma właśnie Energetyka Kaliska S. A. CałąkamP3^1 
prasową w  tej sprawie należy więc potraktować J3 
próbę wymuszenia dalszej obniżki cen, a w  praktyk 
wręcz dotacji dla odbiorcy.

Zm iany w  Energetyce trwają. Będą r C jC 
się now e pytania. G dzie k lien t znajdzie na 
odpow iedź ?

Andrze j Lange-Zapraszam y do naszym .
Obsługi Klienta. Mamy coraz lepiej przygotowany

>ch B'ur

pracowników, którzy będą w  stanie odpowiedz*®^ 
na każde pytanie. Jeżeli prasa zechce udostęP 
nam  swoje łamy, to  rów n ież z przyjem no 
udzielimy odpowiedzi na wszelkie pytania nurtuj* 
naszych Klientów.

-  P R O M O C JA  • P R O M O C JA  •  P R O M g S ^PR O M O C JA  • P R O M O C JA  ■ P R O M O C JA  • P R O M O C JA  - P R O M O C JA  • P R O M O C JA  • P R O M O C JA  •  P R O M O C JA  ■ P R O M O C JA  ■ P R O M O C JA
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SPRZEDAŻ
Sprzedam: szafa dwudrzwiowa 

Tytus” - mahoń. Tel. 740-13-87.
(22/0371)

(Sprzedam: Seat Ibiza 1.5 1990 r., 
■at-, ele. szyby, centr. zamek, szyber- 
'ach, radio; silniki clektr. 380V 15 kW 
420 Obr., 7,5 kW 1420 obr., 5,5 kW 
tóO obr., 3,0 kW 1420 obr., 1,5 kW 
i420 obr. Tanio! Tel. 740-16-91.

j (06/0371)

■Pilnie sprzedam: 1. Magnetowid 
fason ie  NV-HD 660 (stereo - nowy), 
■■ Pnikarka atramentowa Canon BJ -10ex. 
Fel. 747-42-86, 0/601 79-74-86.

(12/0371)

Sprzedam przyczepę campingowa
Osobową, cena 3.600 zł. Tel. 740-12-54.

| (02/0375)

Sprzedam używ aną kuchenkę 
:1ektr. - gaz. Tel. 505-43-39.

(15/0371)

i Sprzedam namioty handlowe o pow.
Tel. 0-604/409-815.

'Sprzedam przemysłowe maszyny 
drewna: grubościówka, heblarka, 

r̂ zarka poziomowa, pionowa, piła 
Sowa. Tel. 0-604/473-376. (13/0374) 
L Sprzedam Jawę 350, rok 1989, cena 
'0 zł oraz organy Wermona SK/86 

R ktroniczne, cena 250 zl. Wola 
jS żęca  23, tel. 0-602/614-346.
| i (16/0375)

1 \ Sprzedam maszyny do lodów. Tel. 
96-33-64, 749-13-09"

(18/0375)

L Sprzedam okna nowe PCV 1018 x 685.
M. 740-17-98.

i Sprzedam pustak i żużlowe 16- 
, °śmioeeglowe, bloczki M4. Jarocin, 
, • Okrężna 54.

(20/0377)

[ Sprzedam zbiornik do szamba 12 tys. 
î ów i przyczepę 6t. Tel. 0-603/61-07-81.

(12/0377)

KUPNO
skup, renowacja; PIOTR 
Meble, zegary, obrazy, 

^tcelana, lampy, m ilitaria, wagi, 
p9zka, młynki itp. Mogą być zni- 
5zone. Nowy adres: Jarocin, ul. 
V la w sk a  31, tel. (0-62) 747-78-08 
!>sztat, tel. (0-62) 747-17-60 dom, tel. 
V  0-603/799-644.

, Antyki -
Ny c z e k

Mo t o r y z a c y jn e

SKŁAD OGUMIENIA - Jarocin, 
^Marcinkowskiego 17, tel. 747-24-54; 
( en.ije opony krajowe do samochodów 
J^bowych, dostawczych i ciężaro
w i  oraz do ciągników i maszyn 
(°‘niczych Ponadto w sprzedaży dętki, 
Jhraniacze oraz felgi o wymiarach 

Oferujemy także opony firm 
phodnich.

J Sprzedam tanio alufelgi 13 cali ET 18, 
IN ą d o  BMW 3, Opel, VW, Polonez, 
, °da. Sucha 8 - wieczorem.

(10/0371)

Sprzedam Cinquecento 700, czer
p y ,  rocznik 1993. Os. Konstytucji 3 
%  8/8, tel. 747-11-53.

(25/0365)

, Sprzedam Opel Kadett combi 1.3 
1987 r. Tel. 747-59-81.

(07/0373)

.. Sprzedam Fiat 126p, 1992 r. Szcześ-
c Józef. Prusinów 35.

(06/0373)

Daewoo Tico 1997 r., wiśniowy 
metalik, radiomagnetofon. Tel. 747-12-82.

(02/0373)

Sprzedam Opel Vectra 2,0i -  1992 
r., wiśniowy met., el. szyberdach, el. 
lusterka, el. $zyby, ABS, cen. zamek, 
wspo. kier., rad. mag. Blaupankt. 
Przebieg 129 000 km. Rusko 49a/6. 
Tel. 0-90/367-981.

(05/0372)

Sprzedam Tarpana 1981 r. Tel. 
0-604/226-525.

(09/0372)

Poloneza Trucka sprzedam. Rok 
prod. 1995. Tel. 747-38-50.

(08/0372)

Sprzedam Fiat 126 BIS, rok 1990. 
Wola Książęca 24. Tel. 0-604/215-009.

(06/0372)

AUTO KOMIS „Zielińscy’* 
Jarocin, uL Węglowa 4

(boczna od uL Wrocławskiej)
tel. 747-64-06, 0-601/755-907

■ prowadzi

pośrednictwo, skup, sprzedaż 

zamianę samochodów używanych 

Wszystkie formalności kredytowe

rejestracyjne i ubezpieczeniowe 

na miejscu w komisie 

w ciągu jednego dnia

Sprzedam Fiat 125p rok produkcji
1985. Tel. 0-61 287-44-66.

(05/0374)

Sprzedam Fiata 126p el. rocznik 
1994. Wilkowyja, ul. Gorzeńskiego 9.

(07/0374)

Skoda 120L, rok prod. 1988, stan 
bardzo dobry. Wolica Nowa 6.7.

(03/0374)

Sprzedam Renault Clio 1.2, rok 
prod. 1991.3-drzwiowy. Tel. 740-14-68.

(09/0376)

Sprzedam Fiata Uno 1.4i, 1996, 
Bluc Laser (metalic), elektr. szyby, 
relingi, szer. listwa, centr. zamek, 
garażow any, pierw szy w łaściciel 
(niepalący), przebieg 50 tys.km. Tel. 
0-62 749-21-35.

(08/0376)

Sprzedam Opel Yectra 1.8, rok 91. 
sprowadzony w całości. Jarocin, ul. 
Kasztanowa 6/12.

(06/0376)

Sprzedam Ford Taunus 1.6, r. 81, 
cena do uzgodnienia. Tel. 747-67-87

(0510376)

Sprzedam Volkswagen Golf 1983 r,
1.6D. Jarocin, ul. Jesienna 11. Tel. 
747-14-41.

(04/0376)

Sprzedam Skodę Faworit, r. prod. 
1990. Jarocin, ul. T. Kościuszki 73/7. 
Tel. 747-60-89.

(02/0376)

Sprzedam Fiat 126p, rok prod. 
1987, Jarocin, ul. Wojska Polskiego 69/4.

(01/0376)

Sprzedam Fiata 126 el, rok. prod. 
1994. Cielcza, ul. Szkolna 36.

(26/0375)

Sprzedam Fiata 126p, rocz. 1992, 
czerwony, pierwszy właściciel, garażo
wany. Tel. 740-46-92.

(25/0375)

Sprzedam Renault Twingo, 1993 r. 
Stan bardzo dobry. Tel. 747-79-29.

(24/0375)

Sprzedam Fiat 126p, rocznik 1987. 
Annapol 35, tel. 747-63-37.

(23/0375)

Sprzedam Audi 80, r. 88. Kotlin, 
ul. Teodorowska 1. Tel. 740-53-36.

(20/0375)

Sprzedam Toyota Corolla 1.3,
1988r. Tel. 0-603/305-579, po g. 16.00 
- 0-62 747-44-31.

(15/0375)

Sprzedam Ford Mondeo 1.6,1994r, 
59 tys., air bag, RM, kupiony w salonie, 
stan idealny. Tel. 747-34-66.

(14/0375)

Poloneza Caro, rocznik 1992 
sprzedam. Brzostów 15.

(12/0375)

Sprzedam Fiat 126p, 1992 r., stan 
bardzo dobiy, garażowany. Teł. 747- 68-79.

(10/ 0375)

Sprzedam Fiata 12óp, rok 1990, st. 
bdb. Tel. 0-602/518-913.

(09/0375)

Sprzedam Volvo 440, rok 1990, 
wspomaganie kierownicy. ABS, cen
tralny zamek. Wolica Pusta 56a. Tel. 
0-61 287-41-81.

(08/0375)

Sprzedam S tar 29, silnik SW-400, 
skrzyniowy, plandeka + przyczepa 6t 
plandeka. Tel. 740-17-61 lub 0-90/397-033.

(04/0375)

Sprzedam Żuka, blaszak, r. 1993.. 
tow arow o-osobow y. Kom orze 23, 
gmina Nowe Miasto.

(03/0375)

Sprzedam  Fiat 126p, r. p. 84. 
Aleksandrów 12/8, gmina Nowe Miasto 
n. Wartą.

(01/0375)

Sprzedam: Seat Cordoba 1.9D. 
1995 r„ 67.000 km. Tel. (0-62) 747-19-61 
wew. 68.

Sprzedam lub zamienię Polonez, 
rok 1983, Lubinia Mała 22c.

(22/0375)

Sprzedam  T a rp a n a  rok 1984. 
Nowe Miasto, ul. Żerkowska 19. Tel. 
0-61 287-41-13.

(93/TF/99)

Sprzedam Fiata 126p, rok prod.
1991. Magnuszewice 23.

(19/0377)

Sprzedam Ford Eskort 1.8D, 1992 r. 
Tel. 0-62 747-11-13.

(17/0377)

Tanio! Sprzedam Polonez Caro 94/95
1.6. Tel. 0-601/57-35-88.

(16/0377)

Sprzedam  sam ochód osobow y 
Łada 1300, rok produkcji 1985. Tel. 
740-54-43.

(015/0377)

Sprzedam Fiata 126p, rok prod. 
1989. Tel. 505-24-49.

(07/0377)

Sprzedam Opel Kadet 1.2, rok 1982. 
Dobieszczyzna 81. Tel. 0-604/51-74-49.

(06/0377)

Sprzedam Fiata 126p, rocznik 
1987. Pierwszy właściciel. Po 16.00 
Wola Książęca 79.

(04/0375)

NIERUCHOMOŚCI
Biuro Nieruchomości “HACIEN-

DA” - sprzedaż: luksusowy domek, 
mieszkania, działki budowlane, domy. 
Tel. (0-62) 747-64-74 (po godz. 16.00), 
0-601/57-63-74.

Kupię lub wynajmę w Jarocinie 
obiekt magazynowo-handlowy - mi
nimum 500 m:; może być do remontu 
lub adaptacji. Tel. (0-62) 508-31-66, 
0-604/124-560.

(10/0345)

Kupię działkę powyżej 2.000 m 
kw. - Jarocin i okolice. Tel. 747-10-70; 
po godz. 19.00.

(4/0367)

Sprzedam dwupokojowe; garaż, 
działka, gospodarczy, wyremontowane
- Raszewy. (0-61) 877-96-23.

(4/0356)

Sprzedam działkę budowlaną 600 nr
- w Wilkowyi. Jarocin, Żerkowska 39.

Sprzedam  działkę budow laną
1.600 n r; możliwe założenie działal
ności gospodarczej. Tel. 0-604/409-815.

PROMOCJA PŁYTY KART0N0W0-GIPS0WEJ 14,30 BRUTTO
boazerie PCV, siding 
panele ścienne i podłogowe 
płyty gipsowo-kartonowe 
drzwi, okna ^
systemy dociepleń
rynny PCV 
pokrycia dachowe

VELUX. ■ A K R O - km uf
VOX-WITAR Jarocin, ul. Ceglana 1, tel. (0-62) 747-61-48
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Wydzierżawię magazyn handlowy 
140 m: z możliwością współpracy. 
Witaszyczki 26 (1 km od Jarocina). Tel. 
0-62 740-19-27.

(08/0373)

K upię m ieszkanie lub domek
w Jarocinie. Tel. 0-62 591-06-74.

(01/0373)

Sprzedam działkę 588 m2. Jarocin, 
ul. Chrobrego 5.

(02/372)

Sprzedam działkę budowlaną
1600 m2 w Jarocinie, ul. Opłotki, 
działkę rolną 1250 m2. Tel. 75-746-96.

(01/0372)

Poszukuję mieszkania w Wita- 
szycach lub okolicy. Tel. 0-604/255-358, 
po 19.00.

(14/0374)

Sprzedam działkę budowlaną na 
Ługach. Wiadomość ul. Wiślana 30. po 
godz. 17.00.

(11/0374)

Sprzedam  dom jednorodzinny  
w centrum miasta. Jarocin, ul. Wolno
ści la. Tel. 0-604/451-346.

(10/0374)

Sprzedam działkę budowlaną - 
własnościową na Os. Polna, ul. Rolna, 
599 m2. Tel. 0-62 747-48-33, po 20.00.

(09/0374)

Sprzedam działkę w Wiikowyi, 
700 n r, fundamenty - cena przystępna. 
Tel. 740-11-91.

(02/0374)

Mam do wynajęcia magazyn 220 m- 
w Jarocinie. Tel. 747-66-61, 747-52-31.

(06/0374)

LICENCJONOWANE Biuro Obrotu 
N ieruchom ościam i “ K ubatura”.
Bezpłatnie przyjmuje zlecenia kupna, 
sprzedaży, wynajmu. Sprzedaż: miesz
kania, domy, działki, hala. Tel. 740-14-68.

(738/R/99)

Sprzedam  dzia łkę budow laną 
w Jarocinie. Tel. 740-14-63.

(11/0375)

Sprzedam mieszkanie własnościowe 
74 mJ w Jarocinie. Tel. 062 747-25-81 po 
20.00.

(13/0375)

Kupię mieszkanie w bloku, wiel
kość do 40 nr. Tel. 0-62 747-31-30 
w godz. 17.00 -  20.00.

(05/0375)

Sprzedam działkę budowlaną 1321 nr 
w Jarocinie. Tel.0604/351-876,0604333-973.

(07/0375)

Sprzedam pilnie działkę ogrod- 
niczo-rekreacyjnąz domkiem. Kontakt 
po 20.00, nr tel. 505-48-27.

(17/0375)

Kupię lub wynajmę dom, miesz
kanie w Jaraczewie. Informacja -Biuro 
Ogłoszeń Jarocin.

(19/0375)

Sprzedam dwie działki budowlane 
w Witaszycach. Tel. 741-08-67.

Kupię mały domek Jarocin lub 
okolice. Tel. 747-55-52.

(14/0377)

Sprzedam dom jednorodzinny, 
wolnostojący, działka 1600 nr'. Jarocin, 
ul. Karwowskiego 2a. Tel. 747-64-23.

(13/0377)

Sprzedam elegancki pawilon handlo
wy, drewniany, 13 m2. Tel. 747-60-00.

(11/0377)

Lokal do wynajęcia. Tel. 505-21 -86.

ROLNICZE
Sprzedaż młodych kurek “nio

sek”. Boguszyn, ul. Ogrodowa 6. Tel. 
0-61 287-50-51.

(6/0356)

Sprzedam ciągnik U-912. Tel. 
Kom. 0/604 217-632.

(03/0369)

Sprzedam pług 7-skibowy, podo- 
rywkowy, 3-skitowy. Teł. 0-65 571-73-67.

(07/0372)

Sprzedam ziemię 3,89 ha w Lubini 
Małej. Tel. 740-19-73.

(04/0372)

Sprzedam maciory wysokoprośne. 
Cerekwica Stara 6.

(03/0372)

Sprzedam krowę i jałówkę, wyso- 
kocielne. Tel. 721-83-07

(01/0374)

Sprzedam ciągnik U-912, r. 84 lub 
zam ienię na mniejszy. Kotlin, ul. 
Teodorowska 1 , tel. 740-53-36.

(20/0375)

Sprzedam C 330, względnie zamia
na na większy. Sławoszew 51.

(03/0376)

Sprzedam puszorki konne -ozdob
ne. Siedlemin, ul. Bielawy 4.

(07/0376)

Sprzedam 6 ha ziemi w Szypłowie. 
Wiadomość Cielcza, ul. Łąkowa 3a.

(06/0375)

Sprzedam: ciągnik Ursus C-360-3P, 
pług zawieszany trzyskibowy. łado
wacz Tur, suszarnię podłogową do 
zboża - przenośną, przyczepę jedno
osiową, przyczepę dwuosiową wywrot
kę 4,51. silniki elektryczne 12  kW - 2 szt, 
wialnię do zboża z silnikiem elektrycz
nym, maszynę do cięcia zielonek z sil
nikiem elektrycznym, mieszalnik do 
pasz na mokro dla świń - poj. 300 1. 
Wiadomość tel. 0-61 28-21-947 po 
godz. 18.00.

(21/0375)

Cielęta kupię. Ostrowieczna 15, 
gm. Dolsk, tel. 0-61 282-52-65.

(96/AS/99)

Sprzedam byczki od 60 kg do 100 kg. 
Tel. 0-604/24-58-93 wieczorem po 20.00.

(97/AS/99)

Sprzedam Bizon Z056 87 i prasę 
Z-224. Piekarzew 41, tel. 742-42-07.

(022'0377)

Sprzedam dmuchawę do zboża. 
Siedlemin, ul. Główna 33.

(18/0377)

Sprzedam Głębosz „3”. Cena do 
uzgodnienia. Tel. 740-34-21.

(09/0377)

Sprzedam kombajn Bizon ZO-58 
Rekord. Rok 1984, gotowy do pracy. 
Pieruszyce 1. Tel. 741-76-38.

(08/0377)

Prasa do słomy FAHR. Agregat do 
uprawy 3 m. Tel. 740-33-85.

(02/0377)

USŁUGI
UBEZPIECZENIA EMERYTALNE

(II filar). Przedstawiciel Zurich Solidami. 
Tel. 747-14-69.

Reklamy, kasetony podświetlane, 
napisy na odzieży, identyfikatory, 
laminowanie; tablice na pojazdy, BHP, 
nagrobkowe, ppoż. i ewakuacyjne 
(atest); komputerowe wycinanie liter. 
S1MAR, Jarocin, Do Zdroju 10, tel. 
747-36-47.

Usługi transportowe - żwir. piasek, 
ziemia Tel. 740-12-77, kom. 0-604/419-598.

(638/99)

Koszenie ogrodów. Nr telefonu 
0-604/351-876.

(695/R/99)

Malowanie, tapetowanie, płyty g.-k., 
ocieplanie - tanio, szybko. Tel. 0-604/286-672.

(705/R/99)

Hydraulika - woda, c. o., kanaliza
cja; tanio i z gwarancją Tel. 0-604/286-672.

(705/R/99)

Naprawa telewizorów i magneto
widów. Os. Konstytucji 28/23, tel. 747-10-22. 
Cały dzień.

(551/R/99)

POŻYCZKI
GOTÓWKOWE

PC ROMAR
Jarocin, ul. Kilińskiego 4, tel. 505-20-20 
Jarocin, ul. św. Ducha 54, tel. 747-10-85

SOLARIUM
(lampy Ergoltne - turbo) 

zaprasza codziennie 
od poniedziałku do piątku 

w godz. 9.00 - 20.00 
w soboty 9.00 - 15.00 

Jarocin, św. Ducha .35 
tel. 747-27-41, dom 747-29-02

______________________________________  (651.W9S)

USŁUGI REMONTOWO-BUDOWLANE
Malowanie, szpachlowanie, tapetowanie, 
płytki ceramiczne, karton-gips, montaż 

paneli, boazerii, okien i drzwi itp. 

WSZELKIE REMONTY - FACHOWO I SOLIDNIE 

Ceny umiarkowane 

T e l. 7 4 0 -3 6 -8 9  p o  g o d z .  1 9 .0 0

Malowanie - szpachlowanie - tapeto
wanie - płytki. Tel. 747-61-08.

(725/R/99)

Usługi tapetowania i gipsowania.
Tanio i solidnie. Brzostów 28.

(720/R/99)

Układanie płytek, malowanie, 
szpachlowanie, remonty itp. Tel. 747-78-47, 
po 18.00.

(04/0374)

“KARCHER” - czyszczenie dywa
nów, tapicerek samochodowych. Wilko- 
wyja, ul. Piaskowa 17, Tel, 749-21-17.

(732/R/99)

Taxi osobowe - dojazd do klienta 
na terenie miasta gratis. Tel. 0-62 747-7549 
lub 0-603 799-646.

(735/R/99)

Usługi szklarskie - szklenie okien, 
szyby zespolone, lustra, akw aria. 
Jarocin, ul. Lipowa 12, tel. 747-75-22.

(736/R/99)

BAGLAS - usługi szklarskie,
hurtownia szkła, szyby zespolone, 
szlifowanie i wiercenie w szkle. Jarocin, 
ul. Wrocławska 122. Tel. 747-59-50.

(687/R/99)

Czyszczenie dywanów i wykła
dzin, tapicerek sam ochodow ych. 
Karcher VAT. Tel. 747-71-41.

(686/99)

Usługi transportowe 1,5 t. Szybko 
- tanio - solidnie. Tel. 740-00-82.

(739/R/99)

RÓŻNE
LETNIA SZKOŁA JĘZYKÓW  

OBCYCH - język niemiecki i angiel
ski; dla dzieci i dorosłych; początku
jących, średniozaawansowanych i za
awansowanych. Kursy od połowy lipca 
do połowy sierpnia, zajęcia 4 razy w ty
godniu. Cena za kurs - od 80 do 160 zł. 
Zapisy - od poniedziałku do piątku od
16.00 do 18.00 w siedzibie Stowarzy
szenia Jarocin XXI, Jarocin, ul. Gołębia 3 
(obok kina). Infonnacja tel. 0/604 25-95-81 
(j. niemiecki) i 0/604 78-50-53 (j. angielski).

Tartak Żerkowski - sprzedaż: 
więźba dachowa, deski, łaty, króciaki; 
usługowe przetarcie drewna. Atrak
cyjne ceny. Tel. 740-31-17.

(698/R/99)

km DEKA
SPRZEDAŻ, MONTAŻ

OKNA, DRZWI
FASADY

PCV, drewno, aluminium

BRAM Y GARAŻOWE
A U TO M ATYKA DO BRAM

UWAGA
WĘDKARZE

W sklepie wędkarskim 
„ANITA”

Jarocin, ul. Kasztanowa
WIELKA

WAKACYJNA PROMOCJA
sprzęt

DAMA, BALZERA 
CORMORANA 

M1KADO, JAXONA
w super cenach np.:

QU1CK SES 330 - 62,00
QUICK ZR1 430 - 110,50
MIKADO
SHOGUN 804 - 72,50
RAINBOW 30 - 41,50
BIAŁY ROBAK - 0,90

CZAS PROMOCJI 
OGRANICZONY

Zespól muzyczny “Absolwent ■ 
Weselą wieezorki, zabawy. Tel. 747-6

Tech.-mech., kier. ABCE. spaw.-g^' 
- uprawnienia, własny sprzęt, lokal 75
podejmie współpracę z firmą, 
propozycje. Tel. 747-50-22.

FOTO CENTRUM, J a r o c in ,  ^  

Paderewskiego 1; zdjęcie 9 x 1 3 -  0,47 
Zapraszamy.

Zgubiono legitymację student*9 
WSHiG Poznań - Justyna LampreC 
Tel. 0-62 747-31-05. ^

Szycie, przeróbki i sprzcu^
kołder i poduszek z pierza. Jarocin, 
Matejki 14a, tel. 747-63-16. rjR#>
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Do wynajęcia w lipcu przyczepę 
^mpingową 3-osobową. Tel. 747-70-90, 
iJarocin, ul. Kasprzaka 17.

(01/0377)

TURYSTYCZNE
“MAC-TOURIST” zaprasza na 

Wycieczki szkolne, kolonie letnie, 
| obozy językowe, wczasy dla dorosłych. 
Ul- Wrocławska 33, tel. 747-26-81.

PRACA
Przyjmę do sklepu Spożywczo- 

Przemysłowego dwie uczennice. Tel. 
°-62 747-45-64.

(677/99)

j Przyjmę do pracy blacharza samo- 
'hodowego. Tel. 747-44-84.

(729/R/99)

; Przyjmę ucznia w zawodzie sprze- 
jkwca oraz zatrudnię miłą i sympa
tyczną osobę na stanowisko sprze
dawcy (mile widziane wykształcenie 
jednie gastronomiczne) w punkcie 
^łej gastronomii. Kontakt tel. 747-75-34.
J  (685/99)

I  Firma handlowo-usługowa zatrud- 
111 osobę do działu sprzedaży. Wyma
c a  umiejętność obsługi komputera, 
^potkanie k w a lif ik a c y jn e  d n ia  
^07.1999 r. godz. 14.00. Jarocin, ul. 
^Wstańców W ielkopolskich 6 (za 
Skonem - stara strzelnica).

(688/99)

I '' C$4 r ■ i' Vz' t f ^ -i A' ' ź

LEKARSKIE
Iwona Udzik, lek. med. polożnik- 

Sńekolog, przyjmuje w każdy ponie- 
feiałek i czwartek w godz. 17.00 -19.00. 
Pabinet: Ja rocin , os. K onsty tucji 
" Maja 18 (pierwsze wejście od ul. 
Wrocławskiej). Możliwa rejestracja 
clefoniczna: codziennie w godz. 20.00 
■22.00, tel. 747-24-81.

h SPECJALISTYCZNY GABINET 
DERMATOLOGICZNY - lek. med. 
Inna Pajdowska, specjalista derma- 
tnlog-wenerolog (certyfikat WIL) 
Przyjmuje: MEDICUS, Jarocin, ul. 
Wrocławska 46; wtorki, piątki 16.00 
f 19.00 (bez rejestracji), czwartki od 
*6.00 (rejestracja telefoniczna). Tel. 
'47-28-35. KRIOTERAPIA - leczenie 
Wynnym azotem.

GINEKOLOGIA-USG. Specjalista 
Andrzej Pajdow ski. M EDICUS;
Codziennie, tel. 747-28-35.

GABINET OKULISTYCZNY  
' lek. okulista Alina Budzyńska, 
komputerowe badanie wzroku;
trocin, ul. Długa 29. Przyjęcia: wtorki 
1 czwartki od 15.00. Pilne przypadki 
^dziennie; tel. 747-15-13.

GABINET GINEKOLOGICZNY, 
ek- med. Włodzimierz Budzyński, 
JPecjalista ginekolog i położnik; 
EASF.R - leczenie nadżerek. Badania 
''kresowe i wstęprie. Jarocin, ul. Długa 

Przyjęcia: poniedziałki i środy od 
*6.00; tel. 747-15-13.

SPECJALISTYCZNY GABINET 
^ U R O L O G IC Z N Y  - lek. med. 
“• Łysiak-Małccka, NEUROLOG, 
SpECJALISTA NEUROLOGII DZIE

CIĘCEJ; przyjęcia dorośli i dzieci: 
wtorek 8.30-10.00 (po rej. telef 747-12-04) 
JAROCIN, WROCŁAWSKA 38: po
niedziałek (rej. telef. 747-12-04). środa, 
piątek (bez rejestracji) 16.00 - 18.00 
JAROCIN, GOŁĘBIA 2. W izyty 
domowe po uzgodnieniu telef. 747-12-04.

SPECJALISTYCZNY GABINET 
GINEKOLOGICZNY, PRACOWNIA 
U SG , lek . m ed. K. M AŁECK I
- SPECJALISTA GINEKOLOG- 
POŁOŻNIK. Przyjęcia: wtorek, środa, 
piątek 16.00 - 19.00. LECZENIE 
NADŻEREK aparatem LEEP-LOOP 
z możliwością pobierania wycinka do 
bad. h is to p a to lo g ic z n e g o . USG
- GINEKOLOGICZNE i POŁOŻ
NICZE SONDĄ BRZUSZNĄ i DO- 
POCHWOWĄ. Rejest. telef. 747-12-04; 
po godz. 20.00. Gabinet przeniesiony: 
Jarocin, ul. Gołębia 2 (koto kina).

GABINET GINEKOLOGICZNY
- lek. med. M irosława Sosińska, 
specjalista ginekolog-polożnik. Przy
jęcia: poniedziałek, czwartek od 16.00; 
Jarocin, ul. Gołębia 2 (obok kina).

(703/R/99)

SPECJALISTYCZNA PRAKTYKA 
LEKARSKA, lek. med. A. Sharifi
- specjalista w rehabilitacji chorób 
narządu ruchu, chirurg, specjalista 
m edycyny rodzinnej. Jarocin, ul. 
Siewna 2, tel. (0-62) 747-59-96, tel. 
kom. 0-602/122-575. Przyjęcia: ponie
działki i czwartki od godz. 16.00.

D E R M A T O L O G
Lek. med. Alfred Hess 

JARO CIN , u l. W roc ła w ska  92B
(wejście od strony osiedla Konstytucji 3  Maja) 

Przyjmuje: wtorki, podz. 16.00 - 18.00
l.E C Z F .M E :

- Trądziku młodzieńczego i różowatego
- Owrzodzeń podudzi, łuszczycy i grzybicy skóry i paznokci
- Chorób włosów (wypadanie, rozdwajanie. przetłuszczanie, 

łupież, łysienie plackowate)
- Chorób alergicznych skóry
- U czuleń na detergenty itp. oraz w yprysku skóry rąk 

(egzemy), chorób rumieniowych, ropnych i innych

USUW ANIE:
- Brodawek zwykłych (kurzajek)
- Brodawek łojotokowych (typu starczego)
- Brodawek płaskich (młodzieńczych)

Tel. dom . - Poznań (0-61) 823-01-63 
lub  0-601/819-926

s.o.s.®
G A B IN E T

ST O M A T O L O G IC Z N Y
Świadczymy usługi z zakresu:
• stomatologia zachowawcza 

• protetyka • chirurgia 
• choroby przyzębia

Czynne:
od poniedziałku do piątku 16.00 -  21.00 

Ja ro c in , u l. Kościuszki I2 A , tel. 747-27-92

Możliwa rejestracja telefoniczna
_________ (732/R/99)

SPECJALISTYCZNY  
GABINET LEKARSKI
Jarocin, ul. Wrocławska 92B 
(wejście od strony osiedla)

❖  G IN E K O L O G  - P O Ł O Ż N IK  (U S G )
lek. med. Andrzej CHOJNICKI 
piątek 16°° - 1800

❖  U R O L O G
lek. med. Artur KUŁAKOWSKI 
wtorek 14°° - 1530

❖  C H IR U R G  -  O N K O L O G
lek. med. Grzegorz URBAŃSKI 
II i IV środa m-ca od 19°°

(687/R/99)

GABINET GINEKOLOGICZNY, 
lek. med. Małgorzata Gronowska
- specjalista ginekolog-położnik.
Przyjęcia: wtorki od 18.00, Jarocin, ul. 
Woj. Polskiego49; tel. dom. 747-28-63.

(630/R/99)
SPECJALISTYCZNY GABINET 

POŁOŻNICZO-GINEKOLOGICZNI7,
USG; certyfikat WIL - łek. med. 
Wojciech Maniszewski, specjalista 
chorób kobiecych i sutka; przyjmuje: 
wtorki i czwartki godz. 16.00 - 18.00, 
nagłe przypadki codziennie. Jarocin, ul. 
Kasprzaka 9, tel. 747-25-37.

(666/R/99)

GABINETLARYNGOLOGICZNY, 
specjalista otolaryngologii - lek. med. 
Andrzej Ciapala. Przyjęcia codzien
nie po godz. 16.00; badania audio
metryczne słuchu, wizyty domowe. 
Jarocin, Marcinkowskiego 19A, tel. 
747-63-57, 747-23-07.

(667/R/99)

GABINET GINEKOLOGICZNY
- USG, lek. med. Katarzyna Zioło
- specjalista ginekolog-polożnik;
przyjęcia: poniedziałek , środa od
16.00, Jarocin, K asztanow a 5/13; 
rejestracja tel. 747-59-36 (po 15.00).

P ra co w n ia  U SG , lek . m ed. 
Roman Zioło - specjalista radiolog.
Przyjęcia: wtorek, piątek 18.00- 19.00, 
Jarocin, Kasztanowa 5/13; środa 13.00
- 13.30, Jarocin, Wrocławska 38, tel. 
7 4 7 -59-36 . M ożliw ość  b ad an ia  
w domu pacjenta.

(693/R/99)

Prywatny Gabinet 
Stomatologiczny 

Piotr Zembaty
spec. stomatologii ogólnej 
Jarocin, ul. Wrocławska 92

Zapraszam do nowo otwartego 
gabinetu:

wtorek 17.00 -  19.00 
piątek 17.00 -  19.00

Pacjenci z bólem 
- codziennie po uprzedniej 

rejestracji telefonicznej:
(0-62) 747-77-99 

0-601/756-047
(619/R/99)

NEUROLOG - dr n. med. Anita 
Geppert wznawia praktykę po przer
wie stypendialnej; „MEDICUS”.

(713/R/99)

SPECJALISTYCZNY GABINET 
LEKARSKI - lek. med. Grzegorz 
Szymczak, specjalista chirurg. Przy
jęcia: w torek - ul. W rocławska 38 
(budynek N .Z .O .Z. “M edan”) od 
godziny 16.00, piątek - ul. Hallera 9 
(pok. 6 i 7) od godziny 16.30. PRA
COWNIA GASTROSKOPII - czwar
tek, ul. Wrocławska 38 od godziny
16.00. obowiązuje rejestracja tel. 747-36-00 
lub osobiście.

(734/R/99)

Uprzejmnie informujemy, że od lipca br. 
w Specjalistycznej Poradni Ginekologiczno-Położniczej 

NZOZ „MEDICUS"
będzie przyjmowała pacjentki ubezpieczone w WKCh (bezpłatnie i bez skierowań) 

lekarz specjalista ginekolog-polożnik Mirosława Sosińska

NIEPUBLICZNY ZAKŁAD OPIEKI ZDROWOTNEJ *M E D IC U S *
Uprzejmie informujemy, że dla pacjentów Wilekopolskiej Kasy Chorych

świadczone są bezpłatne usługi, bez skierowań
1 . Poradn ia  G ineko log iczno -P o łożn icza  USG (Przyjęcia na umówioną telefonicznie lub osobiście godzinę)

W zakresie usług bezpłatnych: badanie ginekologiczne lub położnicze, USG ginekologiczno- 
położnicze, również dopochwowe, badanie cytologiczne.
- lek. specjalista ginekolog-położnik A ndrze j P a jdow ski, przyjęcia co d z ienn ie
- lek. specjalista ginekolog-położnik Mirosława Sosińska, przyjęcia we w torki od 16.00 i w  środy od 10.00

2. P ora d n ia  D e rm a to lo g iczn a  - lek. med. specjalista dermatolog-wenerolog A n n a  P a jdow ska , 
przyjęcia w czwartki w godz. 9.00 - 14.00, rejestracja telefoniczna.

3. P racow n ia  M am m ogra ficzna  - bezpłatne, badania u pacjentek powyżej 35. roku życia (skierowania 
nie są wymagane, zalecana pierwsza faza cyklu miesiączkowego). Przyjęcia codziennie. Wymagana 
rejestracja telefoniczna lub osobista od 9.00 do 18.00.

SPECJALISTYCZNE GABINETY PRYWATNE *M E D IC U S *
GINEKOLOGIA. Specjalista Andrzej Pajdowski. USG: ginekologiczne głowicą dopochwową, ciąży, piersi, jamy 
brzusznej, prostaty, jąder, tarczycy. Przyjęcia pacjentów prywatnych codziennie rejestracja telefoniczna lub osobista 
od 9.00 do 18.00. W przypadkach pilnych tel. kom. 0-601/87-35-40. OSTEOPOROZA (35 zł). Rejestracja telefoniczna.

ENDOKRYNOLOGIA. Profesor Jerzy Kosowicz - specjalista endokrynolog. Przyjmuje w soboty. Rej. tel. 747-28-35. 

GINEKOLOGIA. Profesor Tadeusz Pisarski - specjalista ginekolog - położnik. Przyjmuje w soboty. Rej. tel.

DERMATOLOGIA. Specjalista dermatolog-wenerolog Anna Pajdowska. Przyjmuje we wtorki i piątki od 16.00 do 
19.00 (bez rejestracji), w czwartki od 16.00, po wcześniejszej rejestracji telefonicznej.

USG SERCA. Lekarze Aleksander Jachniewicz i Maria Suwalska. Soboty. Rejestracja telefoniczna.

SPECJALISTYCZNY GABINET CHORÓB WEWNĘTRZNYCH - EKG ze szczególnym uwzględnieniem kardiologii. 
Lek. med. Krzysztof Ochman - specjalista chorób wewnętrznych. Przyjmuje we wtorki i piątki od 17.00. Rej. tel. 747-28-35.

ORTOPEDIA. Specjalista Przemysław Kęsa (również USG stawów biodrowych niemowląt). Środy od 17.00. Rejestracja tel. 

ONKOLOGIA. Specjalista Grzegorz Urbański. II i IV sobota m-ca, od 13.00 do 16.00. Rejestracja telefoniczna. 

ONKOLOGIA. Specjalista H. Tęczyńska-Swarcewicz. Środy od 14.00 do 16.00. Rejestracja telefoniczna. 

UROLOGIA. Specjalista Bolesław Otulakowski. Czwartki od 17.00. Rejestracja telefoniczna.

CHIRURGIA OGÓLNA. Specjalista Krzysztof Gruszczyński.Poniedziałki od 15.00. Również wizyty domowe. Rej. tel. 

CHIRURGIA DZIECIĘCA. Dr med. specjalista Jan Wendland. Przyjmuje w środy od 15.00. Rejestracja telefoniczna. 

CHOROBY WEWNĘTRZNE - EKG - USG. Specjalista Maria Suwalska. Środy od 17.00, soboty. Rejestracja telefoniczna. 

NEUROLOGIA. Doktor nauk medycznych Anita Geppert. Soboty. Rejestracja telefoniczna.

Jarocin, ul. Wrocławska 46 (budynek PZU Życie S. A.).
Informacja, rejestracja 747-28-35 od 9.00 do 18.00
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Wyjedź z nami

do Hiszpanii

Szczegóły w audycji

Wakacje z JA-Radiem
od poniedziałku do piątku o 17.30

Sponsorem  w ycieczki do Hiszpanii 
dla dwóch osób jest 

. Przedsiębiorstwo Turystyczne

__s PixfróJ& ~ ptefWfiJu klasa f

& M A R T I N

Z „ALFĄ I OMEGĄ"
b ę d z ie  Ci d o  tw a rz y  

na  w a k a c ja c h  i n a  p la ż y

Nie do Ci ojciec,
Nie da Ci koiecta,

le g  o, co kupisz w  s k lep ie
J M  I 0M€Gr 

,MRoUN ul. Śródmiejska 17

L IS T A  P R Z E B O J Ó W  R
W  sobotę o 17.05 zapraszają H ie ro n im  „R o im ie ” «
Ścigacz i  A dam  „A dam o” M a rtu za lsk i

1. Promises - the Cranberries (Island) 17. Ho!d on - Tom Waits (Epitaph/Polstar)
2. One & one - Edyta Górniak (Orca/Pomaton EMI) 18. Cloud no. 9 - Bryan Adams (A&M)
3. Lola - Natural Bom Hippies (RCA/BMG) 19. Zapach kobiety -  Kostek (Amigos M. C. D.)
4. Anyone - Roxette (Roxette recordings/EMI) 20. How w ill I know (who you are) -  JESSICA (Zomba ,
5. Narcotic - Liquido (Virgin) records)
6. Why don't you get a job? - the Offspring (Columbia) 21. It's all been done - Barenaked Ladies (REPRISE)
7. Lissa - Atmosphere (Columbia) 22. That don't impress me too much - SHANIA TWAlN
8. W ina nalej - Kapela (Silver-ton) (Mercury)
9. Żal mi tamtych nocy i dni - Beata (Pomaton EMI) 23. Nothing is real but the gid - Blondie (Beyond)

10. In our lifetime - Texas (Mercury) 2 4 .1 can’t  get no satisfaction - Acid Drinkers (Metal mino
11. Lawa - Małgorzata Ostrowska (Epic) Productions)
12. Na krawędzi - Closterkeller (Metaql Mind Productions) 25. Good sign - Emilia (Universal)
13. Believe in you - AMANDA MARSHALL (Epic) 26. Erase (and rewind) - The Cardigans (Stockholm records)
14. Always have, always w ill - Ace o f Base (Mega records/ 27. Śpij kochanie śpij -  Kayah & Goran Bregović (BMG

Polydor) Zic Zac)
15. Zostań ze m n ą -C R E E  (Scena FM/Pomaton EMI) 28. Memory motel - The Rolling Stones (Virgin)
16. You stole the sun from my heart - Manie Street Preachers '  2 9 .1 want it that way - Backstreet Boys (Zomba recordings)

(Sony Musie) 30. W ish I could fly  -  Roxette (Roxette recordings/EMI) .

JA-Radio Jarocin ul. Tadeusza Kościuszki 8B

LISTA PRZEBOJÓW sobota 1705
Wśród osób, które dostarczą wypełniony kupon przed dniem emisji 
listy przebojów, zostanie rozlosowana nagroda

....... ......... ................... ................ .............................  , ............
WYTYPUJ SWOJE ULUBIONE KAWAŁKI Z JA-Radia!

WYGRAJ DWUOSOBOWE ZAPROSZENIE NA KOLACJĘ!

1.........................................................................
2........................................................................................
3 ....................................................... ...........................................................

4  ................................................................................;.................................

5 ..................................................................................................................

imię i nazwisko:...................................................................................

Adres:...........................................................................................................................
Listę przebojów JA-Radia Jarocin 71,09 MHz i 96,80 MHz sponsoruje pizzeria

która może dostarczyć ci gorącą pizzę także do domu; tel. 7 4 7 -7 6 -20.

POLMOZBYT Sp. z o. o.
KALISZ, ul. Wrocławska 89 
OSTRÓW WLKP., ul. Poznańska 30

Autoryzowany dealer

tel. 766-50-54 
tel. 738-01-10

DAEW OO

DAEWOO
MOTOR POLSKA

oferuje w pełnej gamie kolorów i wyposażenia
samochody 
osobowe

TiCO 
MATIZ 

LANOS 
NUBlRA 
LEGANZA M 

ESRERO 

NEXIA

samochody
ciężarowe

LANOS VAN 
NUBIRA VAN

\ MUSSO■
KORANDO

LUBLIN
LDV

AVIA

50 % taniej za poduszkę, ABS i klimatyzację 
UWAGA! LUBLIN 4.500 zl taniej po ztomowaniu starego pojazdu 

RATY, LEASING, KOMIS - ROZLICZENIE STAREGO SAMOCHODU

SERWIS:
« gwarancyjny i pogwarancyjny
• blacharstwo - naprawy powypadkowe na ramie Celette
• montaż instalacji gazowych
• okręgowa stacja kontroli pojazdów
• mycie nadwozi i podwozi
• konserwacja
• sklep części zamiennych

__ly klient kupujący u nas samochód otrzyma gratis czek hotelowy
.jtfWutygodniowy pobyt w dowolnie wybranym ośrodku wczasowy'^ .
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SUPER TANIE MALOWANIE!
PRZEZ 14 DNI W  NAJNIŻSZYCH CENACH:

Silicon 100 % 310 ml - 5,90
Atlas S topter K-20 25 kg - 27,50 
Pianka m ontażow a 750 ml -1 0 ,9 0  
Em ulsja zew nętrzna 10 1 - 36,90
Drewnochron pa lisander 10 I - 85,00 
Atlas zapraw a kle jow a 25 kg - 15,90 
Em olak b iały 0,8 I -1 3 ,9 0
Emalia biała 0,8 I - 7,50
Poziom ica alum . 2 m - 33,50

OFERTA SPECJALNA!
SPEŁNIJ SWOJE KOLOROW E MARZENIA, TYLKO TERAZ 10 %  UPUSTU 

NA KOLOROW E W YROBY Z  KOMPUTEROW EJ MIESZALNI FARB 
DO TW OJEGO DOMU

HURTOWNIA FARB
JAROCIN, UL. ŚRÓDMIEJSKA 31 (obok pogotowia)

Oleiła ważna od 22.06.99 do 06.07.99
Wszystkie ceny zawierają podatek WAT (642/99)

Sprzedaż - Produkcja

TYNKÓW 
MINERALNYCH 

w 40 kolorach
C zarne Piątkow o 5 
(kolo M iłosławia) 

tel. (0-61) 287-10-39
M o ż l iw o ś ć  d o w o z u

KRĘGARZ
Bioenergoterapeuta 

Ryszard Ocimek
Nastawianie kręgosłupa metodą angielską 

całkowicie bezpieczną, bezuciskową 
(złoty dyplom uzdrowień)

Jeżeli dotychczasowe terapie zawiodły 
skorzystaj z szansy 

Jarocin. 07.07.1999 r. 
godz. 11.15 - 15.15

w JO K -u (min nr

DAEWOO MOTOR POLSKA przedstawia niezwykle korzystną ofertę nabycia samochodu dostawczego Lublin II. 2asady są bardzo proste.
'•alety zezloinować stary samochód dostawczy, wyrejestrować go. przedstawić dowód złomowania dealerowi, a następnie nabyć nowy samochód ■__  _____ _ _____________ __________

P.P. Polmozbyt Zakład Usługowo  - Handlowy w  Gostyniu  
. ul. Wrocławska 140a

l i p  tel. (0-65) 5720035, 5720042 Ł .U O Ł . f f *
bezpłatna infolinia: 0800 137 017, 0800 137 018 ■*•.*>. dot>«yrbc.T*»* ‘

Siedem
Plusów

Plus g sm , jako pierwszy operator 
w Polsce wprowadzi! 6 nowych taryf ^ 
dopasowanych do indywidualnych 
potrzeb Klientów.
Teraz możesz korzystać z najlepszej 
dla Ciebie taryfy wybierając jeden 
z 7 doskonałych telefonów 
dostępnych w promocji Plus g sm .

9Û A+»&J»fc€SW¥

1 4 9 , -
XfcerYCH»KXVA?

63-200 Jarocin 
ul. św. Ducha 32 

te l./fax (0-62) 747-30-47 wew. 19 
www.elmont.plusgsm.pl

Liczba zestawów promocyjnych ograniczona.
Telefon działa wyłącznie z kartą aktywacyjną sieci Plus gsm.

Trzymaj
rękę
na Plusie

ItcbJ !  Towarzystwo Edukacji Bankowej SA w Poznaniu 
\ /  ogłasza nabór na tryb dzienny, zaoczny i wieczorowy 
roczn e  policealne

STUDIUM
FINANSÓW
Administracja Samorządowa • Bankowość 
Księgowość • Podatki • Zarządzanie i Marketing 
Zarządzanie firm ą • Ubezpieczenia • Turystyka
dw uletnia  policealna

SZKOŁA 
ZARZĄDZANIA 
I FINANSÓW
Administracja • Bankowość • Finanse 
i Rachunkowość • Handel • Turystyka
Zapraszamy:

Kalisz, ul.Skarszewska 13-15, te l. (062) 764 55 57 
http://www.teb.pl Z A M Ó W  B E Z P Ł A T N

Jarocin ul. Tatrzańska 13 (os. Ługi) 

R O D A C H  tel. (0-62) 747-45-96

Plaśtmo OKNA I DRZWI PCV  

BRAMY GARAŻOWE

VELUX OKNA DACHOWE 
RVNNV PCV, TOLIE PACHOWE. PARAPETV PCV. MARMURV, 

DACHÓWKA CERAMICZNA. PACHÓWKA BETONOWA, 
SLACHOPACHÓWKA. GONTY PAPOWE - ISOLA._______

ProDonuiertw również usługi ogólnobudowlane 
oraz fachowe doradztwo

^ a p r t f s z a / r u / -
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horoskop

T  BARAN (21 III - 19 IV)
Nadchodzący tydzień zapowiada się bardzo atrakcyjnie, nie 

będziesz się nudzić ani przez minutę. Większość czasu zajmie Ci 
dotrzymywanie towarzystwa przybyłym nieoczekiwanie krewnym. 
Uważaj tylko, aby podczas burzliwych dyskusji nie zdradzić jakiejś 
rodzinnej tajemnicy! To by była dopiero draka! Pomyślny dzień - piątek.

\ S  BYK (20 I V - 20 V)
^  Koziorożec ma dla Ciebie parę pomysłów - jednak realizacja 
większości z nich będzie mało realna. Nie daj się w to wciągnąć. Nie 
łudź się, że cokolwiek na tym skorzystasz! Narobisz sobie tylko 
niepotrzebnych kłopotów i poniesiesz skutki, których i tak masz ostatnio 
dosyć. Miej się więc na baczności. Pomyślny dzień - czwartek

TT BLIŹNIĘTA (21 V - 20 VI)
-H -  Najbliższe dni upłyną Ci mile i spokojnie. Będą obfitowały 
w sympatyczne słowa. To powinny być bardzo przyjemne dni. Na pewno 
będzie Ci odpowiadała otaczająca Cię atmosfera życzliwości. Niemniej 
uważaj, bo pogoda jest zmienna i jakieś niedobitki grypy mogą Cię 
jeszcze dopaść. A tu lato dookoła i myśli wcale nie krążą wokół 
choroby..... Uważaj! Pomyślny dzień - niedziela.

(5"p  ̂ RAK (21 V I-22  VII)
^  Czeka Cię bardzo udany tydzień. Będzie niejedna okazja do 

pokazania się od najlepszej strony, a widzów i słuchaczy mieć będziesz 
bardzo przychylnych. Nie trać więc formy! Nie martw się - wytrzymasz! 
Tydzień ma przecież zaledwie siedem dni. Z pomocą przyjdzie Ci - 
dość niespodziewanie - Skorpion. Pomyślny dzień - czwartek.

P f  LEW (23 V II-22 VIII)
L Nadchodzący tydzień zapowiada się spokojnie. Będzie przepojony 

myślami o nadchodzącym urlopie. W pracy i w domu kilka miłych 
niespodzianek, pośrednio związanych właśnie z latem. Bogate życie 
towarzyskie. Będziesz miał okazję nawiązać kilka ciekawych 
znajomości. Zwróć uwagę na Wodnika i jego propozycję. Pomyślny 
dzień - niedziela.

JjU PANNA (23 VIII - 22 IX)
4: Mimo wspaniałych planów wakacyjny musisz jeszcze pomyśleć 

o włączenie się w sprawę, o której wiesz od niedawna, a która byłaby Ci 
bardzo na rękę, gdyby się powiodła. Możesz liczyć na Wagę. Ktoś starszy 
w rodzinie też mógłby Ci pomóc, więc podczas rodzinnego spotkania 
spróbuj uderzyć w tym kierunku. Pomyślny dzień - poniedziałek.

WAGA (23 IX - 22 X)
—  Akcja przedurlopowych przygotowań może okazać się wyczer
pująca i za wielka, jak dla Ciebie. Co nagle to po diable. Nie forsuj się, 
oszczędzaj swoje siły, bo już niebawem staniesz przed trudniejszym 
wyzwaniem losu. Tymczasem biesiaduj, grilluj do woli i z przymru
żeniem oka traktuj uwagi innych. Pomyślny dzień - środa.

W] SKORPION (23 X - 21 XI)
' Masz w głowie tyle planów na czas wakacji, że przy najlepszej 
woli i mnóstwie czasu z trudem udałoby się je zrealizować. Przemyśl 
wszystko jeszcze raz i wybierz to, co najrealniejsze. Nie musisz wszak 
zaliczyć w jednym sezonie Tatr, Bałtyku, Mazur, Bieszczad i 
Karkonoszy. Opanuj się, bo w końcu “wyzioniesz ducha”, a i finanse 
też nie stoją najlepiej! Pomyślny dzień - sobota.

^  STRZELEC (22 XI - 21 XII)
W najbliższym czasie ogarnie Cię rozleniwienie i tęsknota za 

nieróbstwem. Czas ku temu pasujący, ale pamiętaj, że i najbliższe 
otoczenie też chciałoby posmakować słodkiej bezczynności. Nie 
absorbuj ich sobą zbytnio. Umówione spotkanie z Baranem może być 
bardzo udane. Pomyślny dzień - wtorek.

y \  KOZIOROŻEC (22 XII - 19 I)
Jeśli zamierzasz gdzieś w najbliższych dniach wyjechać, to miej 

się na baczności i uważaj. Bacz pilnie na drogę, i na to, co masz przy 
sobie. Równie dużo uwagi poświęć tematom poruszanym na jakiejś 
rozmowie prowadzonej w szerszym gronie. To, co powiesz, będzie miało 
wpływ na ocenę Twojej osoby. Uważaj! Pomyślny dzień - niedziela.

WODNIK (20 I -18  II)
W nadchodzącym tygodniu nie zajdą jakieś istotne zmiany 

w Twoim życiu. Będzie raczej spokojnie. Zaszyjesz się gdzieś w kącie 
i będziesz marzył o urlopie, który już tuż, tuż... W sprawach sercowych 
także bez zmian. Postaraj się nie naruszyć tego. Taki marazm też jest 
potrzebny. Wybierz się w weekend do lasu na długi spacer... Grzyby już 
rosną! Pomyślny dzień - czwartek.

X (  RYBY (19 I I -2 0  III)
'  V Twoją uwagę zaostrzy poznanie nowych osób. Nie musisz im 

jednak od razu opowiadać całego swojego życiorysu. Odrobina 
tajemniczości pobudzi ich zainteresowanie. W rodzinnym gronie nie 
rób krytycznych uwag, bo zepsujesz wakacyjno-urlopow^ jtmosferę. 
Doceń Raka za zorganizowanie imprezy! Pomyślny dzień - poniedziałek.

MERKURY i W ENl «

krzyżówka nr 417
Litery z pól ponumerowanych w prawym dolnym rogu, napisane 

od l do 22, utworzą rozwiązanie - tytuł i treść fraszki T. Fangrata.
Rozwiązanie krzyżówki prosimy przesłać lub przynieść wraz 

z kuponem do biura ogłoszeń (Jarocin, Rynek - Ratusz) do 9 lipea. 
Spośród prawidłowych rozwiązań wylosowane zostaną nagrody 
pieniężne (30 zł, 20 zł i 10 zł).

Oprać. PIOTR WARCZYŃSKI

s c ------------------------------—

„G. J.” 26 (456)
I Jarocińska

rozwiązanie krzyżówki nr 415
Hasło: Nieustanne alarmy usypiają.

Nagrody wylosowali:
MAŁGORZATA GOŚCINIAK - Jarocin, ul. Kościuszki 9 (30 zt), 
TERESA NIEBORACZEK - Witaszyce, ul. Podlesie 3 (20 zł), 
LAURA MATUSZEWSKA - Żerków, ul. Mickiewicza 39(10 zł).

Po odbiór nagród prosimy się zgłosić do biura ogłoszeń 
(Jarocin, Rynek - Ratusz) w ciągu dwóch tygodni.

uśmiechnij się

Po wyścigu zdenerwowany 
trener krzyczy na dżokeja:
- Przecież na ostatniej prostej 
mogłeś szybciej pobiec!
- Pewnie ze mogłem, ale szkodo 
mi było konia zostawić...


